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- Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les effectifs et le budget de la 

DAB à la lumière de ses missions" (55030291C) 

31 - Philippe Pivin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De personeelssterkte en het budget van de DAB 

in het licht van haar opdrachten" (55030291C) 

31 

Orateurs: Daniel Senesael, Nabil Boukili, 

Philippe Pivin, Annelies Verlinden, ministre 

de l'Intérieur, des Réformes institutionnelles et 

du Renouveau démocratique 

 Sprekers: Daniel Senesael, Nabil Boukili, 

Philippe Pivin, Annelies Verlinden, minister 

van Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 

Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Question de Daniel Senesael à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles 

et Renouveau démocrat.) sur "Les statistiques de 

criminalité 2021 de la police fédérale" 

(55029727C) 

34 Vraag van Daniel Senesael aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De criminaliteitscijfers voor 2021 van de federale 

politie" (55029727C) 

34 

Orateurs: Daniel Senesael, Annelies 

Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 

démocratique 

 Sprekers: Daniel Senesael, Annelies 

Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 

vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 35 Samengevoegde vragen van 35 
    
- Daniel Senesael à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 
35 - Daniel Senesael aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
35 
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démocrat.) sur "Le rapport d’activités 2021 de 

l’OCAM" (55029731C) 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het activiteitenverslag 2021 van het OCAD" 

(55029731C) 

    
- Daniel Senesael à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La direction de l’OCAM" 

(55029868C) 

35 - Daniel Senesael aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De directie van het OCAD" (55029868C) 

35 

Orateurs: Daniel Senesael, Annelies 

Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 

démocratique 

 Sprekers: Daniel Senesael, Annelies 

Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 

vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 37 Samengevoegde vragen van 37 
    
- Koen Metsu à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les candidats aux écoles de 

police" (55029752C) 

37 - Koen Metsu aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De kandidaten voor de politiescholen" 

(55029752C) 

37 

    
- Tim Vandenput à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le point sur le recrutement à la 

police" (55030355C) 

37 - Tim Vandenput aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De stand van zaken met betrekking tot de 

rekrutering bij de politie" (55030355C) 

37 

Orateurs: Koen Metsu, Tim Vandenput, 

Annelies Verlinden, ministre de l'Intérieur, 

des Réformes institutionnelles et du 

Renouveau démocratique 

 Sprekers: Koen Metsu, Tim Vandenput, 

Annelies Verlinden, minister van 

Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 

Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Question de Kris Verduyckt à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "PimEyes" 

(55029809C) 

40 Vraag van Kris Verduyckt aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"PimEyes" (55029809C) 

40 

Orateurs: Kris Verduyckt, Annelies 

Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 

démocratique 

 Sprekers: Kris Verduyckt, Annelies 

Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 

vernieuwing 

 

    
Question de Ortwin Depoortere à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles 

et Renouveau démocrat.) sur "Le phénomène 

criminel des vols de GSM commis avec violence 

par des bandes durant les festivals d'été" 

(55029850C) 

40 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het criminaliteitsfenomeen van gsm-diefstallen, 

met geweld, gepleegd in bende tijdens 

zomerfestivals" (55029850C) 

40 

Orateurs: Ortwin Depoortere, Annelies 

Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 

démocratique 

 Sprekers: Ortwin Depoortere, Annelies 

Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 

vernieuwing 

 

    
Question de Khalil Aouasti à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "Le niveau de 

menace" (55029926C) 

41 Vraag van Khalil Aouasti aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het dreigingsniveau" (55029926C) 

41 

Orateurs: Khalil Aouasti, Annelies 

Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 

démocratique 

 Sprekers: Khalil Aouasti, Annelies 

Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 

vernieuwing 

 

    
Question de Philippe Pivin à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 
43 Vraag van Philippe Pivin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 
43 
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Renouveau démocrat.) sur "L'abandon volontaire 

d’armes à feu et la gestion du stockage" 

(55030293C) 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De vrijwillige afstand van vuurwapens en de 

bewaring van vrijwillig afgestane vuurwapens" 

(55030293C) 

Orateurs: Philippe Pivin, Annelies 

Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 

démocratique 

 Sprekers: Philippe Pivin, Annelies 

Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 

vernieuwing 
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COMMISSION DE L'INTERIEUR, 
DE LA SECURITE, DE LA 

MIGRATION ET DES MATIERES 
ADMINISTRATIVES 

COMMISSIE VOOR 
BINNENLANDSE ZAKEN, 

VEILIGHEID, MIGRATIE EN 
BESTUURSZAKEN 

 

du 

 

MERCREDI 21 SEPTEMBRE 2022 

 

Après-midi 

 

______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 21 SEPTEMBER 2022 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

 

 

La réunion publique de commission est ouverte à 

14 h 28 par M. Ortwin Depoortere, président. 

 

 

Le texte en italique est un résumé de la question 

préalablement déposée. 

 

De openbare commissievergadering wordt geopend 

om 14.28 uur en voorgezeten door de heer Ortwin 

Depoortere. 

 

De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 

die de vraagsteller vooraf heeft ingediend. 

 

01 Débat d'actualité sur les négociations sociales 

au sein de la police et questions jointes de 

- Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les négociations sociales au 

sein de la police" (55029654C) 

- Bert Moyaers à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le volet qualitatif des 

négociations sociales au sein de la police" 

(55029682C) 

- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le volet qualitatif de l'accord 

sectoriel et le recrutement de profils spécialisés" 

(55029685C) 

- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le volet qualitatif de l'accord 

sectoriel et le recrutement local" (55029686C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les négociations sociales à la 

police" (55030230C) 

- Tim Vandenput à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les négociations sectorielles" 

(55030356C) 

 

01 Actualiteitsdebat over de sociale 

onderhandelingen binnen de politie en 

toegevoegde vragen van 

- Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het sociaal overleg bij de politie" (55029654C) 

- Bert Moyaers aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het kwalitatieve luik van de sociale 

onderhandelingen binnen de politie" (55029682C) 

- Franky Demon aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het kwalitatief luik van het sectoraal akkoord en 

de rekrutering van gespecialiseerde profielen" 

(55029685C) 

- Franky Demon aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het kwalitatief luik van het sectoraal akkoord en 

de lokale rekrutering" (55029686C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het sociaal overleg bij de politie" (55030230C) 

- Tim Vandenput aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 
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"De sectorale onderhandelingen" (55030356C) 

 

01.01 Éric Thiébaut (PS): Dans les négociations 

en cours avec le personnel de la police, tous les 

syndicats ne seraient pas traités sur un pied 

d'égalité.  

 

Pouvez-vous en dire davantage sur leur 

déroulement? Quels points sont-ils soumis à 

discussion? Quelles sont vos propositions?  

 

01.01  Éric Thiébaut (PS): Bij de aan de gang 

zijnde onderhandelingen met het politiepersoneel 

zouden niet alle vakbonden gelijk behandeld 

worden. 

 

Kunt u ons meer vertellen over het verloop van die 

onderhandelingen? Welke punten worden er 

besproken? Welke voorstellen legt u op tafel? 

 

01.02  Bert Moyaers (Vooruit): Juste avant les 

vacances parlementaires, des négociations sociales 

étaient encore en cours avec les organisations 

représentatives du personnel de police sur les 

aspects qualitatifs de leur travail. 

 

Un accord a-t-il été trouvé depuis lors? La ministre 

peut-elle donner quelques détails? Quels points 

permettront-ils une avancée concrète sur le terrain? 

 

01.02  Bert Moyaers (Vooruit): Net voor het 

zomerreces liepen er nog sociale onderhandelingen 

met de organisaties van het politiepersoneel over 

de kwalitatieve aspecten van de job. 

 

 

Is er ondertussen een akkoord bereikt? Kan de 

minister een en ander toelichten? Welke punten 

zullen een concrete vooruitgang op het terrein 

inhouden? 

 

01.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Vous auriez 

refusé deux propositions de revalorisation salariale 

pour faire face à l'inflation: une augmentation 

d'un euro du chèque-repas et une indemnité de 

télétravail. Il n'est pas question pour vous de revoir 

l'accord sectoriel alors que, selon vos propres dires, 

c'était un accord intermédiaire qui devait être 

complété.  

 

 

Allez-vous reconsidérer les propositions des 

syndicats? En quoi l'extension des services de 

douze heures ou l'absence d'aménagement des fins 

de carrière peuvent-elles rendre plus intéressante la 

fonction de police?  

 

01.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Naar verluidt 

hebt u twee voorstellen voor een loonsverhoging 

om de inflatie te ondervangen verworpen: een 

verhoging van de maaltijdcheque met één euro en 

een telewerkvergoeding. Volgens u kan er geen 

sprake zijn van een herziening van het 

sectorakkoord, hoewel dat, zoals u zelf gezegd 

hebt, een tussentijds akkoord was dat nog 

aangevuld diende te worden. 

 

Zult u de voorstellen van de vakbonden opnieuw in 

overweging nemen? Hoe kunnen de uitbreiding van 

de twaalfurige diensten en het ontbreken van 

eindeloopbaanregelingen de functie van politieagent 

aantrekkelijker maken?  

 

01.04  Tim Vandenput (Open Vld): Le 13 juillet, 

nous avons appris qu'un accord sectoriel serait 

conclu avec les syndicats policiers en ce qui 

concerne le recrutement local, la carrière flexible, la 

lutte contre les violences visant les policiers et la 

mise en place d'un régime de fin de carrière plus 

attrayant. 

 

Quelles mesures la ministre prendra-t-elle pour faire 

de la police un employeur capable d'attirer des 

profils spécialisés? Ceux-ci pourront-ils passer plus 

rapidement à un grade supérieur? 

 

Quand la circulaire sur les violences contre la police 

sera-t-elle prête? 

 

Quels aspects de l'accord sectoriel doivent encore 

faire l'objet de négociations? L'accord doit-il 

toujours entrer en vigueur le 1er janvier 2023? 

Comment la ministre va-t-elle financer cet accord? 

01.04  Tim Vandenput (Open Vld): Op 13 juli 

vernamen we dat er een sectoraal akkoord met de 

politievakbonden zou worden gesloten over de 

lokale rekrutering, de flexibele loopbaan, de strijd 

tegen geweld tegen de politie en een 

aantrekkelijkere eindeloopbaanregeling.  

 

 

Welke maatregelen zal de minister nemen om van 

de politie een aantrekkelijke werkgever te maken 

voor gespecialiseerde profielen? Zullen zij versneld 

kunnen doorgroeien naar een hogere graad? 

 

Wanneer zal de omzendbrief over geweld tegen de 

politie klaar zijn? 

 

Over welke aspecten van het sectoraal akkoord 

moet nu nog worden onderhandeld? Is het nog 

steeds de bedoeling dat het akkoord in werking kan 

treden op 1 januari 2023? Hoe zal de minister het 
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 akkoord financieren? 

 

01.05  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Je salue cet 

accord.  

 

Certains points peuvent-ils être revus notamment 

au vu du contexte socioéconomique comme les 

chèques-repas?  

 

Les profils spécialisés manquent, comment 

augmenter l'attractivité de la police?  

 

 

Quel est le calendrier? Sera-t-il appliqué début 

2023?  

 

01.05  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Ik verwelkom 

dat akkoord. 

 

Kunnen bepaalde aspecten, bijvoorbeeld de 

maaltijdcheques, herzien worden in het licht van de 

sociaal-economische context? 

 

Er is een tekort aan gespecialiseerde profielen. Hoe 

kan een baan bij de politie aantrekkelijker gemaakt 

worden? 

 

Wat is het tijdpad? Zal het akkoord begin 2023 

uitgevoerd worden?  

 

01.06  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Les négociations sectorielles se sont déroulées, 

comme le prévoit la loi, au sein du comité de 

négociation pour les services de la police. Les 

quatre organisations syndicales sont toujours 

invitées.  

 

Le premier cycle de négociation a eu lieu en 2021 et 

a abouti à un accord conditionnel temporaire sur le 

volet quantitatif. Le 28 janvier 2022, le SNPS et 

SLFP ont marqué leur accord sur ce volet, mais pas 

la CSC ni la CGSP. Ce volet comprend une 

augmentation de salaire moyenne de 5 % pour le 

personnel opérationnel et des ajustements 

salariaux pour les collaborateurs du CALog. Cet 

accord était temporaire et conditionnel, puisque je 

souhaitais y lier un volet qualitatif pour lequel, 

début 2022, j'ai demandé leurs propositions à la 

police fédérale, à la police locale et aux 

organisations syndicales agréées. Ces dernières 

ont fait référence à leur mémorandum. Mon cabinet 

a mené les discussions bilatérales avec les 

syndicats en janvier. En outre, le SNPS et le SLFP 

ont présenté les thèmes qu'ils considèrent comme 

les plus importants pour le volet qualitatif. La police 

fédérale et la police locale ont également déposé 

une note avec leurs priorités. Sur cette base, 

13 points ont été choisis pour la discussion de la 

partie qualitative. La CSC et la CGSP n'ayant pas 

approuvé le volet quantitatif, elles ne pouvaient pas 

non plus signer le volet qualitatif.  

 

 

Le 12 juillet, un accord a été conclu avec le SLFP et 

le SNSP sur la partie qualitative de l'accord 

sectoriel. 

 

01.06 Minister Annelies Verlinden (Frans): Zoals 

bij wet bepaald vonden de sectorale 

onderhandelingen plaats in het 

onderhandelingscomité voor de politiediensten. 

Zoals steeds werden daarbij de vier vakbonden 

uitgenodigd.  

 

De eerste onderhandelingsronde vond plaats in 

2021 en leverde een tijdelijk, voorwaardelijk 

akkoord op over het kwantitatieve luik. Op 

28 januari 2022 hebben NSPV en VSOA Politie 

daarmee ingestemd, in tegenstelling tot het ACV en 

de ACOD. Dat luik bevat een gemiddelde 

loonsverhoging van 5 % voor het operationele 

personeel, en loonsaanpassingen voor het CALog-

personeel. Het betrof een tijdelijk en voorwaardelijk 

akkoord, aangezien ik het aan een kwalitatief luik 

wilde koppelen, waarvoor ik begin 2022 de federale 

en lokale politie en de erkende vakbonden 

gevraagd heb om voorstellen te formuleren. Die 

laatsten verwezen naar hun memorandum. 

In januari heeft mijn kabinet bilaterale gesprekken 

met de vakbonden gevoerd. Bovendien hebben 

NSPV en VSOA Politie hun prioritaire thema's voor 

het kwalitatieve luik voorgesteld. De federale en 

lokale politie hebben op hun beurt een nota met hun 

prioriteiten ingediend. Op basis daarvan werden er 

13 punten geselecteerd voor de bespreking van het 

kwalitatieve luik. Aangezien het ACV en de ACOD 

niet met het kwantitatieve luik ingestemd hebben, 

konden ze evenmin het kwalitatieve luik 

ondertekenen.  

 

Op 12 juli werd er met NSPV en VSOA Politie een 

akkoord gesloten over het kwalitatieve luik van het 

sectorale akkoord.  

 

(En néerlandais) Les associations de villes et 

communes ont toujours été invitées aux 

négociations avec les syndicats. J'ai eu, par ailleurs, 

des échanges de vues avec elles sur la teneur de 

l'accord sectoriel à d'autres moments. Récemment, 

(Nederlands) De verenigingen van steden en 

gemeenten zijn steeds uitgenodigd op de 

onderhandelingen met de vakbonden. Daarnaast 

heb ik op andere momenten met hen van 

gedachten gewisseld over de inhoud van het 
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j'ai discuté de la NAPAP avec le président du 

Conseil des Bourgmestres. Ce Conseil sera 

également officiellement associé au trajet de 

contrôle administratif et budgétaire des différents 

textes réglementaires à élaborer. 

 

 

sectoraal akkoord. Recent heb ik met de voorzitter 

van de Raad van burgemeesters gesproken over de 

NAVAP. De Raad zal ook formeel betrokken 

worden bij het administratieve en budgettaire 

controletraject voor de verschillende regelgevende 

teksten die moeten worden opgesteld. 

 

(En français) Le but est d'implémenter l'accord 

sectoriel dans la législation et d'aboutir à un résultat 

avant 2023. 

 

(Frans) Het is de bedoeling om vóór 2023 het 

sectoraal akkoord in de wetgeving te integreren en 

resultaten te boeken. 

 

(En néerlandais) Les différents coûts de la partie 

qualitative ont été estimés, mais cela fera partie du 

conclave budgétaire qui se tiendra bientôt. Les 

thèmes principaux ont été définis avec les 

organisations syndicales, mais également avec les 

représentants des associations des villes et 

communes, ainsi que les polices locales et fédérale. 

Il s'agit du recrutement local, d'une plus grande 

flexibilité de carrière, de la lutte contre la violence à 

l'encontre des collaborateurs de la police, et d'un 

régime de fin de carrière plus attractif. 

 

Les zones de police locale peuvent organiser elles-

mêmes des procédures de tests et de sélection. 

Nous travaillons également à l'attractivité de la 

police en tant qu'employeur. Nous souhaitons 

mettre avant tout l'accent sur les profils spécialisés, 

tels que les analystes de données, les 

cyberspécialistes et les experts financiers. La 

formation est également une composante 

essentielle de l'attractivité. S'agissant de la 

flexibilité, il a été convenu que le personnel de 

police et le personnel CALog puissent évoluer après 

seulement trois ans vers un degré supérieur. Avec 

le ministre de la Justice, je lancerai cette année une 

nouvelle circulaire reprenant la politique intégrale de 

lutte contre les violences à l'encontre de nos agents 

de police. Cela concerne la prévention et 

l'accompagnement des membres du personnel et 

de leurs familles, mais également les dispositions 

pénales relatives aux sanctions et éventuels 

alourdissements de peines. Enfin, nous voulons un 

régime de carrière plus attrayant grâce à un jour de 

congé supplémentaire pour les membres du 

personnel âgés de 49 ans ou plus, ainsi qu'une 

adaptation statutaire visant à réduire le nombre de 

prestations de nuit à partir de 56 ans. 

 

(Nederlands) De verschillende kosten voor het 

kwalitatieve deel werden geraamd, maar dit zal deel 

uitmaken van het begrotingsconclaaf dat er 

binnenkort aankomt. De grote thema's werden 

vastgelegd met de vakorganisaties, maar ook met 

vertegenwoordigers van de verenigingen van 

steden en gemeenten en de lokale en federale 

politie. Het gaat over lokale rekrutering, een meer 

flexibele loopbaan, de strijd tegen geweld tegen 

politiemedewerkers en een aantrekkelijker 

eindeloopbaanregime. 

 

Lokale politiezones kunnen zelf test- en 

selectieprocedures organiseren. We werken ook 

aan de aantrekkingskracht van de politie als 

werkgever. We willen eerst en vooral inzetten op 

gespecialiseerde profielen, zoals data-analisten, 

cyberspecialisten en financiële deskundigen. Ook 

opleiding is een essentieel onderdeel van die 

aantrekkelijkheid. Inzake flexibiliteit is de afspraak 

dat politiemensen en CALog-personeel al na drie 

jaar moeten kunnen doorgroeien naar een hogere 

graad. Ik zal samen met de minister van Justitie dit 

jaar nogmaals een rondzendbrief lanceren met het 

integraal beleid van de strijd tegen geweld tegen 

onze politiemensen. Dat gaat over preventie en 

begeleiding van personeelsleden en hun 

familieleden, maar ook over de strafrechtelijke 

bepalingen over sanctionering en eventuele 

strafverzwaring. Ten slotte willen we een 

aantrekkelijker loopbaanregime via een extra dag 

vakantie voor personeelsleden van 49 jaar of ouder 

en een statutaire aanpassing om vanaf de leeftijd 

van 56 jaar het aantal nachtprestaties te kunnen 

verminderen. 

 

En 2023, ces éléments doivent être transposés 

dans un cadre réglementaire qui doit parcourir 

l'ensemble des trajectoires administratives et 

budgétaires. Il s'agit d'un engagement ambitieux et 

il reste beaucoup de travail à effectuer, mais nous 

progressons dans la bonne direction. 

 

La liste existante de fonctions spécialisées date de 

la réforme des polices, mais la technologie a 

In de loop van 2023 moet dit omgezet zijn in een 

regelgevend kader dat alle administratieve en 

budgettaire trajecten moet doorlopen. Dat is een 

ambitieus engagement en er is nog veel werk, maar 

we zetten stappen in de goede richting. 

 

 

De bestaande lijst van gespecialiseerde functies 

dateert van de politiehervorming, maar de 
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évidemment beaucoup évolué ces vingt dernières 

années. Un groupe de travail constitué 

paritairement adaptera cette liste d'ici le 

31 décembre 2022. Les fonctions spécialisées 

seront également incluses dans les négociations 

relatives aux carrières pour la prochaine phase de 

l'accord sectoriel en 2024. 

 

technologie is de afgelopen twintig jaar natuurlijk 

erg veranderd. Een paritair samengestelde 

werkgroep zal die lijst tegen 31 december 2022 

aanpassen. De gespecialiseerde functies zullen ook 

worden opgenomen in de 

loopbaanonderhandelingen voor de volgende fase 

van het sectoraal akkoord in 2024. 

 

Pour accroître la mobilité en interne, nous 

proposons de supprimer l'exigence d'un brevet 

dans l'optique d'une mobilité vers une fonction 

spécialisée. Nous souhaitons également 

réexaminer la durée de validité des brevets. Par 

ailleurs, des formations fonctionnelles seront 

organisées pour le personnel opérationnel et les 

membres du cadre CALog et nous examinerons 

comment raccourcir la formation judiciaire fédérale 

et la formation relative à l'aptitude d'officier de 

police judiciaire. 

 

Om de mobiliteit binnen te vergroten stellen we voor 

om de vereiste van een brevet voor mobiliteit naar 

een gespecialiseerde functie af te schaffen. We 

willen ook de geldigheidsduur van de brevetten 

herbekijken. Voorts komen er functionele 

opleidingen voor operationele medewerkers en 

CALog-medewerkers en onderzoeken we hoe we 

de federale gerechtelijke opleiding en de opleiding 

betreffende de bevoegdheid van de officier van de 

gerechtelijke politie kunnen verkorten.  

 

(En français) Les propositions pécuniaires 

relevaient du volet quantitatif et non de la partie 

qualitative négociée au printemps. Je me suis 

engagée à des négociations sectorielles au 

printemps 2024 pour les profils spécialisés. 

 

Si le contexte économique a changé, les 

négociations ont abouti à un résultat pour le volet 

quantitatif et on poursuit leur implémentation. 

 

 

De nombreux corps de police organisent déjà le 

travail en service de 12 heures, en étant attentifs au 

bien-être des agents et à leurs souhaits. À 

Bruxelles, ceci leur évite de longs déplacements 

lors des embouteillages. Je veillerai à garantir les 

mesures de bien-être et de prévention lors de 

l'élaboration des services de 12 heures. 

 

 

Il faut veiller à une politique spécifique au personnel 

en fin de carrière pour garder sa motivation et lui 

offrir des conditions confortables. La police intégrée 

appliquera le travail adapté, un jour de congé en 

plus dès 59 ans, etc. Je tiens à ce que la police 

reste attractive pour les policiers âgés. 

 

(Frans) De pecuniaire voorstellen behoren tot het 

kwantitatieve deel en niet tot het kwalitatieve deel 

dat in de lente uitonderhandeld werd. Ik heb me 

verbonden tot sectorale onderhandelingen in de 

lente 2024 voor de gespecialiseerde profielen. 

 

De economische context is weliswaar veranderd, 

maar de onderhandelingen hebben tot resultaten 

geleid voor wat het kwantitatieve gedeelte betreft en 

we zetten de implementatie ervan voort. 

 

Heel wat politiekorpsen organiseren het werk nu al 

in diensten van 12 uur en houden daarbij rekening 

met het welzijn en de wensen van hun 

politieagenten. In Brussel kunnen ze zo 

verplaatsingen tijdens de spitsuren vermijden. Ik zal 

erop toezien dat de maatregelen op het stuk van 

welzijn en preventie bij de uitwerking van de 

12 urendienst gewaarborgd worden. 

 

Er moet een specifiek beleid gevoerd worden met 

betrekking tot de personeelsleden op het einde van 

hun loopbaan teneinde hen gemotiveerd te houden 

en comfortabele voorwaarden aan te bieden. De 

geïntegreerde politie zal aangepast werk 

aanbieden, alsook een extra verlofdag vanaf de 

leeftijd van 59 jaar, enz. Ik vind het belangrijk dat de 

politie aantrekkelijk blijft voor de oudere 

politieagenten. 

 

01.07  Éric Thiébaut (PS): Un grand merci pour cet 

état détaillé des négociations. Mais vous ne m'avez 

pas répondu sur la façon particulière de considérer 

certains syndicats. 

 

01.07  Éric Thiébaut (PS): Ik dank u van harte voor 

deze nauwkeurige stand van zaken van de 

onderhandelingen. U hebt echter geen antwoord 

gegeven op mijn vraag over de bijzondere manier 

waarop men met bepaalde vakbonden omgaat.  

 

01.08  Bert Moyaers (Vooruit): La ministre espère-

t-elle obtenir du groupe de travail une liste 

01.08  Bert Moyaers (Vooruit): Verwacht de 

minister dat de werkgroep al tegen het einde van 
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dynamique et flexible de fonctions spécialisées pour 

la police fédérale et la police locale d'ici la fin de 

l'année? 

 

La première phase de l'accord sectoriel coûterait au 

gouvernement fédéral quelque 121 millions d'euros, 

dont 91 millions pour la police locale. Après 

indexations, ce montant pourrait atteindre 

130 millions d'euros, selon mes calculs. 

 

 

Pour la deuxième phase, la ministre compte sur 

l'engagement des administrations locales, mais 

c'est là que le bât blesse. En effet, celles-ci ont déjà 

du mal à continuer à faire face à tous les coûts 

aujourd'hui. 

 

het jaar met een dynamische en flexibele lijst van 

gespecialiseerde functies voor de federale en lokale 

politie zal komen? 

 

De eerste fase van het sectoraal akkoord zou de 

federale overheid ongeveer 121 miljoen euro 

kosten, waarvan 91 miljoen euro voor de lokale 

politie. Aangepast aan de indexeringen zou dat 

bedrag volgens mijn berekeningen kunnen oplopen 

tot 130 miljoen euro. 

 

Voor de tweede fase rekent de minister op het 

engagement van de lokale besturen, maar daar 

wringt de schoen. De lokale besturen hebben het 

vandaag immers al moeilijk om alle kosten te 

kunnen blijven betalen. 

 

01.09  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Je peux 

répondre à M. Thiébaut: cela ne se passe pas bien, 

d'après mes relais.  

 

 

Vous dites qu'il y a un accord sur le volet quantitatif, 

alors que deux syndicats sur quatre ne sont pas 

d'accord. Même ce qui a été accepté a été 

fortement critiqué par la base. Entre-temps, il y a eu 

une inflation spectaculaire et les policiers ne veulent 

pas attendre 2024 pour renégocier les 

augmentations salariales. Ce matin, ils 

manifestaient notamment pour leur pouvoir d'achat, 

comme l'ensemble de la classe travailleuse. Il faut 

aussi leur répondre sur les fins de carrières, où ils 

ne demandent pas d'aménagements.  

 

 

Votre gouvernement n'aborde jamais les métiers 

pénibles. Vous dites que le but est que les agents 

puissent travailler le plus longtemps possible. Or, ils 

veulent partir le plus tôt possible, parce qu'ils n'en 

peuvent plus dans ce métier. J'ai l'impression que 

deux visions s'affrontent et il n'y a pas de pont entre 

les deux. Vous nous présentez votre projet comme 

la solution, mais celle-ci est refusée par les 

policiers. Soit vous les écoutez, soit vous assumez 

d'avancer sans concertation avec les représentants 

de la police.  

 

01.09  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Ik kan de 

heer Thiébaut antwoorden: het 

onderhandelingsproces verloopt niet goed, volgens 

de berichten die mij bereiken.  

 

U zegt dat er een akkoord is over het kwantitatieve 

aspect, terwijl twee van de vier vakbonden dat 

akkoord niet aanvaarden. Zelfs de punten waarmee 

er ingestemd werd, liggen zwaar onder vuur bij de 

basis. Ondertussen hebben we een spectaculaire 

inflatie gekend en de politieagenten willen niet tot 

2024 wachten om opnieuw over loonsverhogingen 

te onderhandelen. Vanmorgen demonstreerden ze 

voor hun koopkracht, zoals de hele werkende 

klasse. Ze moeten ook een antwoord krijgen wat 

betreft het einde van hun loopbaan; op dat vlak 

vragen ze niet om aanpassingen. 

 

Uw regering draait als een kat om de hete brij van 

de zware beroepen heen. U zegt dat het de 

bedoeling is dat politieagenten zo lang mogelijk 

kunnen werken. Zij willen de dienst echter zo snel 

mogelijk verlaten, omdat ze het in hun beroep niet 

langer uithouden. Ik heb de indruk dat er twee 

botsende standpunten zijn en dat er tussen de twee 

geen brug wordt geslagen. U stelt uw ontwerp voor 

als de oplossing, maar dat wordt door de 

politieagenten verworpen. Ofwel luistert u naar hen, 

ofwel komt u ervoor uit dat u doorgaat zonder 

overleg met de politievertegenwoordigers.  

 

01.10  Julie Chanson (Ecolo-Groen): 

Madame la ministre, j'attends l'exécution de toutes 

ces bonnes mesures. À l'instar de mon collègue 

Moyaers, j'attire votre attention sur les finances en 

difficulté des autorités locales. Il ne faudrait pas 

qu'elles croient que le Parlement fédéral, 

prétendument hors-sol, leur mette la pression. Or, 

nous sommes bien conscients de leurs problèmes 

et devons les accompagner.  

 

01.10  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Mevrouw de 

minister, ik kijk reikhalzend uit naar de uitvoering 

van al die goede maatregelen. Net als collega 

Moyaers wil ik uw aandacht vestigen op de 

moeilijke financiële situatie van de lokale besturen. 

Ze mogen niet de indruk krijgen dat het federale 

Parlement, dat zogezegd geen voeling heeft met de 

situatie op het terrein, hen onder druk zet. We zijn 

ons immers terdege bewust van de problemen 

waarmee ze geconfronteerd worden en moeten hen 
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steunen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

02 Débat d'actualité sur la grève de la police des 

aéeroports et questions jointes de 

- Hervé Rigot à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La police aéronautique (LPA)" 

(55029711C) 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "Le préavis de grève 

de la police dans les aéroports" (55029749C) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le préavis de grève de la police 

des aéroports" (55029761C) 

- Vanessa Matz à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La manifestation des policiers à 

Liege Airport" (55029847C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les services de la police 

aéronautique" (55030227C) 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La situation de la police 

aéronautique" (55030335C) 

- Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La réduction du nombre de 

policiers au sein des aéroports" (55030338C) 

- Tim Vandenput à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La police aéronautique (LPA)" 

(55030353C) 

 

02 Actualiteitsdebat over de staking van de 

luchtvaartpolitie et toegevoegde vragen van 

- Hervé Rigot aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De luchtvaartpolitie (LPA)" (55029711C) 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De door de politie aangekondigde staking op de 

luchthavens" (55029749C) 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De stakingsaanzegging bij de luchtvaartpolitie" 

(55029761C) 

- Vanessa Matz aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De politiebetoging op Liege Airport" 

(55029847C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De diensten van de luchtvaartpolitie" 

(55030227C) 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De situatie van de luchtvaartpolitie" (55030335C) 

- Philippe Pivin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De inkrimping van het aantal politieagenten op 

de luchthavens" (55030338C) 

- Tim Vandenput aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De luchtvaartpolitie (LPA)" (55030353C) 

 

02.01  Hervé Rigot (PS): Le 12 août, le front 

commun syndical avait demandé en urgence une 

concertation à la suite de mesures d'économies au 

sein de la police aéronautique (LPA). Il n'a pas reçu 

de réponse, sauf l'application immédiate de la 

restriction du cadre du personnel, mesure qui 

touche au fonctionnement de la LPA et donc à la 

sécurité. Il est incroyable qu'elle soit mise en œuvre 

sans délai et sans respect pour les équipes et 

policiers concernés.  

 

 

 

Un préavis de grève a été déposé le 26 août et 

02.01  Hervé Rigot (PS): Op 12 augustus 

lanceerde het gemeenschappelijk vakbondsfront 

een dringende oproep tot overleg naar aanleiding 

van de besparingsmaatregelen bij de 

luchtvaartpolitie (LPA). Een antwoord bleef uit, 

behalve dan dat de inperking van de 

personeelsformatie per direct toegepast werd, een 

maatregel die nadelige gevolgen heeft voor de 

werking van de LPA en bijgevolg voor de veiligheid. 

Het is onvoorstelbaar dat die maatregel onverwijld 

en zonder achting voor de betrokken teams en 

politieagenten doorgevoerd werd.  

 

Op 26 augustus werd er een stakingsaanzegging 
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depuis, différentes actions ont été menées. J'ai 

participé au blocage des accès de l'aéroport de 

Bierset, tandis qu'hier, il y a eu la fermeture de 

l'espace frontière à Bierset. Ces actions sont 

justifiées par l'absence de concertation et les 

conséquences de cette mesure sur les équipes, les 

collaborateurs et les voyageurs. Jusqu'ici, votre 

administration s'est bornée à réquisitionner des 

policiers pour garantir le service. C'est incroyable! 

La concertation est bafouée, le droit de grève est 

remis en cause par le recours à la réquisition et ces 

décisions viennent s'ajouter au problème structurel 

du déficit de personnel des aéroports de Gosselies 

et de Bruxelles, mais aussi aux constats alarmants 

dressés par le Comité P. 

 

 

 

Allez-vous poursuivre ce bras de fer ou comptez-

vous répondre aux demandes formulées par le front 

commun syndical? Cautionnez-vous les décisions 

prises par la direction de la police fédérale et 

surtout la méthode unilatérale choisie? Des 

mesures seront-elles prises pour remédier au déficit 

de personnel à la LPA? Et pour répondre aux 

recommandations du Comité P?  

 

ingediend en sindsdien vonden er verschillende 

acties plaats. Ik nam zelf deel aan een actie waarbij 

de toegangen tot de luchthaven van Bierset 

versperd werden en gisteren werd in Bierset de 

zone voor de grenscontrole afgesloten. Deze acties 

zijn gerechtvaardigd omdat het overleg uitblijft en 

deze maatregel gevolgen heeft voor de teams, de 

medewerkers en de reizigers. Het enige wat uw 

administratie tot dusver gedaan heeft, is 

politieagenten rekwireren om de dienstverlening te 

garanderen. Dat tart elke verbeelding! Het overleg 

wordt met voeten getreden, het stakingsrecht wordt 

door het rekwireren van personeel ter discussie 

gesteld en deze beslissingen komen nog boven op 

het structurele personeelstekort op de luchthavens 

van Gosselies en Brussel, maar ook boven op de 

alarmerende vaststellingen van het Comité P. 

 

Zult u deze krachtmeting voortzetten of bent u van 

plan om in te gaan op de door het 

gemeenschappelijk vakbondsfront geformuleerde 

eisen? Stemt u in met de beslissingen die door de 

directie van de federale politie genomen werden en 

vooral met de gekozen unilaterale werkwijze? Zullen 

er maatregelen genomen worden om het 

personeelstekort bij de LPA weg te werken en om 

tegemoet te komen aan de aanbevelingen van het 

Comité P?  

 

02.02  Ortwin Depoortere (VB): Quatre syndicats 

de police ont déposé un préavis de grève dans tous 

les aéroports à la suite de l'échec de la concertation 

avec la ministre. Ils sont préoccupés par le plan 

d'économies du gouvernement, qui risque selon eux 

de compromettre la sécurité dans les aéroports. Les 

syndicats envisagent même de citer l'État belge à 

comparaître devant le tribunal du travail. 

 

 

Pourquoi ces services de police sont-ils victimes de 

mesures d'économie linéaires? Les syndicats ont-ils 

entre-temps assigné l'État belge en justice? Pour 

quels faits? Une plainte a-t-elle été déposée auprès 

de l'Inspection du travail? 

 

La ministre a affirmé dans la presse que cette 

décision a été prise par la police fédérale. Pourtant, 

il revient tout de même au gouvernement de 

réaliser des économies linéaires? Les syndicats 

mentent-ils ou la ministre admet-elle que les 

mesures d'économie ont été décidées par le 

gouvernement? 

 

La ministre indique qu'elle investit 310 millions 

d'euros dans la police, mais tient-elle déjà compte 

de l'inflation à cet égard?  

 

Est-il exact que seuls deux agents sont en charge 

02.02  Ortwin Depoortere (VB): Vier 

politievakbonden hebben een staking aangezegd op 

alle luchthavens wegens het mislukte overleg met 

de minister. Zij maken zich zorgen over het 

besparingsplan van de regering, waarmee volgens 

hen de veiligheid op de luchthavens in het gedrang 

komt. De vakbonden overwegen zelfs om de 

Belgische Staat voor de arbeidsrechtbank te 

dagvaarden. 

 

Waarom worden deze politiediensten het slachtoffer 

van lineaire besparingsmaatregelen? Hebben de 

vakbonden de Belgische Staat intussen 

gedagvaard? Voor welke feiten? Werd er een klacht 

ingediend bij de Arbeidsinspectie? 

 

De minister beweerde in de pers dat de federale 

politie de besparingsbeslissing heeft genomen. 

Nochtans komt het toch de regering toe om lineaire 

besparingen door te voeren? Liegen de vakbonden 

of geeft de minister toe dat de 

besparingsmaatregelen door de regering werden 

genomen? 

 

De minister stelt dat ze 310 miljoen euro investeert 

in de politie, maar houdt ze daarbij al rekening met 

de inflatie?  

 

Klopt het dat op de luchthaven van Bierset slechts 
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de la sécurité et des contrôles à l'aéroport de 

Bierset? Sont-ils en mesure d'assurer correctement 

la sécurité? La ministre envisage-t-elle d'améliorer 

la sécurité dans les aéroports en recourant à des 

agents de sécurité privés? Que pense la ministre de 

telles formes de coopération entre les secteurs 

public et privé? 

 

twee agenten instaan voor de veiligheid en de 

controles? Kunnen zij de veiligheid wel verzekeren? 

Overweegt de minister om de veiligheid op de 

luchthavens te verbeteren door de inzet van private 

beveiligingsagenten? Hoe staat de minister 

tegenover zulke vormen van samenwerking tussen 

de publieke en private sector? 

 

En cas d'urgence, si la capacité policière est 

insuffisante, la ministre fera-t-elle appel à la 

Défense? 

 

Zal de minister bij een gebrek aan voldoende 

politiecapaciteit in geval van nood een beroep doen 

op Defensie? 

 

02.03  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Le 22 août, 

un comité de négociation 560 a eu lieu à Bruxelles, 

à la suite d’un préavis de grève dans les aéroports. 

Les mesures de restriction budgétaire entraînent la 

diminution du nombre de membres du personnel 

dans les services de nuit. Les syndicats jugent que 

cette mesure compromet la sécurité des aéroports 

et du personnel policier. Ils dénoncent un déficit de 

150 policiers à Bruxelles et de 50 à 70 policiers à 

l’aéroport de Charleroi. Leurs demandes n’ayant 

pas été entendues, les syndicats ont activé un 

préavis de grève dans tous les aéroports à partir du 

26 août. 

 

 

 

Quelle issue voyez-vous à ce préavis? Quelles 

solutions proposez-vous aux syndicats? 

 

02.03  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Op 

22 augustus vond er een vergadering van het 

onderhandelingscomité 560 plaats in Brussel, naar 

aanleiding van een stakingsaanzegging voor de 

luchthavens. Als gevolg van de 

besparingsmaatregelen is er minder personeel voor 

de nachtdiensten. Volgens de vakbonden komt de 

veiligheid van de luchthavens en van het 

politiepersoneel door die maatregel in het gedrang. 

Ze hekelen een tekort van 150 politieagenten in 

Brussel en 50 à 70 politieagenten op de luchthaven 

van Charleroi. Aangezien de autoriteiten doof blijven 

voor hun eisen, hebben de vakbonden een 

stakingsaanzegging geactiveerd voor alle 

luchthavens vanaf 26 augustus.  

 

Hoe denkt u dat het met die stakingsaanzegging zal 

aflopen? Welke oplossingen reikt u de vakbonden 

aan? 

 

02.04  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Le 29 août, la 

police aéronautique de l’aéroport de Liège s'est 

mise en grève pour dénoncer les mesures 

d’austérité dans la sécurité aéronautique. Ces 

policiers mènent aujourd'hui une action "coup de 

poing". Vous prévoyez de réduire le personnel de 

nuit; or, les mesures d’austérité ont aggravé les 

sous-effectif. Alors qu'il y a plus de voyageurs, les 

normes datent des années 2000. Le manque de 

personnel sera problématique en cas 

d’interventions à mener. Les syndicats craignent de 

devoir appeler les zones de police locale.  

 

 

Pourquoi ne pas avoir organisé une concertation, 

comme les syndicats le demandaient le 12 août? 

Comment envisagez-vous la gestion d’incidents en 

situation de sous-effectif? 

 

02.04  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Op 29 augustus 

is de luchtvaartpolitie van Luik in staking gegaan om 

te protesteren tegen de bezuinigingsmaatregelen op 

het gebied van de luchtvaartveiligheid. Vandaag 

houden die agenten een 'prikactie'. U bent van plan 

om het nachtpersoneel in te krimpen; door de 

bezuinigingsmaatregelen is het personeelstekort 

echter nog opgelopen. Terwijl de reizigersaantallen 

toenemen, dateren de normen nog uit de jaren 

2000. Het personeelstekort zal des te 

problematischer zijn als er interventies uitgevoerd 

moeten worden. De vakbonden vrezen dat ze de 

lokale politie te hulp zullen moeten roepen. 

 

Waarom bent u niet op de vraag om overleg van de 

vakbonden van 12 augustus ingegaan? Hoe 

moeten incidenten volgens u gemanaged worden 

met het huidige personeelstekort? 

 

02.05  Yngvild Ingels (N-VA): J'ai deux questions 

supplémentaires. 

 

La ministre était-elle au courant de l'arrivée de cette 

mesure? Si non, a-t-elle rencontré les services et 

les syndicats après coup? 

 

02.05  Yngvild Ingels (N-VA): Ik heb nog twee 

bijkomende vragen. 

 

Was de minister op de hoogte dat die maatregel 

ging komen? Indien niet, heeft zij dan naderhand 

met de diensten en de vakbonden samengezeten? 
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Un plan d'action sur la problématique générale de la 

police aéroportuaire a été expliqué à la Chambre 

en avril 2021. Ce plan d'action est-il toujours en 

cours? Des premiers résultats sont-ils déjà visibles? 

 

In april 2021 werd in de Kamer een actieplan 

toegelicht over de algemene problematiek van de 

luchthavenpolitie. Loopt dat actieplan nog? Zijn er al 

eerste resultaten? 

 

02.06  Philippe Pivin (MR): Le travail très 

particulier, sensible et spécialisé de la police des 

aéroports mérite d'être garanti. Pourtant, la 

Direction de la police fédérale a annoncé des 

réductions de personnel, notamment à Liège et à 

Ostende, la nuit et le week-end. En dépit des 

protestations des syndicats, on a maintenu la 

mesure parce que "les ressources sont limitées et 

que les ressources devraient être utilisées plus 

efficacement".  

 

Quels critères ont-ils prévalu dans la réduction des 

équipes? Y a-t-il moins de travail, moins d'affluence, 

moins d'interventions et constats? Parallèlement, y 

a-t-il des évolutions positives quant aux e-gates, les 

technologies de protection des infrastructures ou le 

signalement des personnes recherchées?  

 

 

Quand la réduction sera-t-elle effective? Fera-t-elle 

l'objet d'une évaluation?  

 

02.06  Philippe Pivin (MR): Het zeer bijzondere, 

moeilijke en gespecialiseerde werk van de 

luchtvaartpolitie moet beschermd worden. Niettemin 

heeft de directie van de federale politie 

personeelsinkrimpingen aangekondigd, meer 

bepaald 's nachts en tijdens het weekend in Luik en 

Oostende. Ondanks protest van de vakbonden 

heeft men de maatregelen behouden, omdat 'de 

middelen beperkt zijn en efficiënter ingezet moeten 

worden'. 

 

Welke criteria waren doorslaggevend bij de 

verkleining van de teams? Zullen er minder werk en 

reizigers zijn en minder interventies en 

vaststellingen plaatsvinden? Is er terzelfder tijd een 

positieve evolutie op het stuk van de e-gates, de 

technologieën om de infrastructuur te beschermen 

of de melding van gezochte personen? 

 

Wanneer zal die personeelsinkrimping ingevoerd 

worden? Zal ze geëvalueerd worden? 

 

02.07 Tim Vandenput (Open Vld): Le 22 août 

2022, les syndicats policiers ont annoncé des 

actions et des grèves à l'aéroport. Ils invoquent 

pour cela les économies prévues au sein de la 

police aéronautique fédérale et la suppression ou la 

réduction de certaines équipes de nuit. La 

recherche de gains d'efficacité ne doit pas se faire 

au détriment de la sécurité. 

 

Quels changements concrets vont être apportés au 

niveau de la police aéronautique fédérale? La 

ministre garantit-elle que ces changements ne 

mettront pas en péril la sécurité et la qualité des 

services? Quelle est l'ampleur du manque 

d'effectifs? Des mesures spécifiques seront-elles 

prises pour y remédier? 

 

02.07  Tim Vandenput (Open Vld): Op 

22 augustus 2022 kondigden de politievakbonden 

acties en stakingen aan op de luchthaven. De reden 

hiervoor zijn de geplande besparingen binnen de 

federale luchtvaartpolitie en het schrappen of 

terugschroeven van bepaalde nachtshifts. De 

zoektocht naar efficiëntiewinsten mag niet ten koste 

gaan van de veiligheid. 

 

Wat verandert er concreet voor de federale 

luchtvaartpolitie? Garandeert de minister dat de 

wijzigingen de veiligheid en de kwaliteit van de 

dienstverlening niet in het gedrang brengen? Hoe 

groot is het personeelstekort? Komen er daarvoor 

specifieke maatregelen? 

 

02.08  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Ces mesures d'adaptation de dispositifs 

opérationnels cadrent avec la réflexion en cours 

visant à augmenter l'efficacité. Cette exigence 

découle du contexte budgétaire et d'une demande 

en ce sens du Conseil des ministres. La Direction 

de la police aéronautique a conclu que des coûts 

liés au paiement d'heures de week-end et de nuit 

ou "inconvénients" pouvaient être réduits à Ostende 

et Bierset. À Ostende, l'activité aéroportuaire est 

extrêmement réduite la nuit. Dans les deux cas, il 

n'y a pas de vol extra-Schengen justifiant un 

contrôle frontalier. En fonction des besoins, on peut 

appeler en renfort du personnel supplémentaire. 

02.08 Minister Annelies Verlinden (Frans): Die 

maatregelen ter aanpassing van operationele 

systemen passen in de aan de gang zijnde 

denkoefening om de efficiëntie te verhogen. Die 

vereiste vloeit voor uit de budgettaire context en een 

verzoek van de ministerraad in dat verband. De 

directie van de luchtvaartpolitie heeft besloten dat 

de kosten voor weekend- en nachtwerk of 

'inconveniënten' in Oostende en Bierset 

teruggedrongen konden worden. Op de luchthaven 

van Oostende is er 's nachts bijzonder weinig 

activiteit. In geen van beide luchthavens zijn er  

vluchten buiten de Schengenzone die een 

grenscontrole vereisen. Indien nodig kan er extra 
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L'appui de la zone de police de Grâce-Hollogne-

Awans ne sera pas sollicité. 

 

 

Ces mesures tiennent compte des conséquences 

sur les passagers, de la sécurité du personnel et du 

fonctionnement des services.  

 

personeel opgeroepen worden. De politiezone 

Grâce-Hollogne-Awans zal niet om bijstand 

gevraagd worden. 

 

Bij het nemen van die maatregelen wordt er 

rekening gehouden met de gevolgen voor de 

reizigers, de veiligheid van het personeel en de 

werking van de diensten. 

 

(En néerlandais) Nous connaissions par avance la 

décision de la police. Cette décision a été prise en 

tenant compte de l'ensemble des circonstances. 

 

Dans les conditions actuelles, la capacité policière 

n'est pas illimitée. Le statut, y compris en ce qui 

concerne les services de jour et de week-end, est 

respecté. 

 

Cette proposition est le fruit d'une réflexion basée 

sur les activités dans les aéroports. Nous avons 

réalisé, dans l'intérêt de tous, un arbitrage sur la 

base de la situation actuelle, ainsi qu'une répartition 

de la capacité entre tous les besoins existants. 

 

(Nederlands) Wij kenden de beslissing van de 

politie op voorhand. De beslissing hield rekening 

met alle omstandigheden. 

 

In de huidige omstandigheden is er geen 

onbeperkte capaciteit van politiemensen. Wij 

respecteren het statuut, ook op het vlak van de dag- 

en weekendshifts. 

 

Op basis van de activiteiten op de luchthavens is 

het tot dit voorstel gekomen. Wij hebben op basis 

van de huidige situatie een overweging gemaakt in 

het belang van iedereen, alsook een verdeling van 

de capaciteit over alle bestaande noden. 

 

(En français) Les effectifs de la police aéronautique 

s'élèvent à 677 agents alors qu'ils devraient être 

808. la situation varie selon les unités: à Bierset, il 

manque cinq agents mais à Gosselies, on est au-

delà du cadre théorique grâce aux détachements. À 

Bruxelles, il manque 132 agents. La police 

aéronautique mène des campagnes de recrutement 

et la gestion du service de Bruxelles-National a été 

renforcée.   

 

 

 

Il m'est difficile ici de détailler les initiatives prises 

suite à l'audit du Comité P. On a nommé un 

management qui doit renforcer la situation, mais je 

vous invite à me reposer la question d'ici quelques 

semaines.  

 

(Frans) Bij de luchtvaartpolitie werken er 

677 agenten, terwijl dat er 808 zouden moeten zijn. 

De situatie verschilt van luchthaven tot luchthaven: 

in Liège Airport (Bierset) is er een tekort van vijf 

agenten, maar in Brussels South Charleroi Airport 

(Gosselies) wordt de theoretische 

personeelsformatie dankzij detacheringen 

overschreden. Op Brussels Airport zijn er 

132 agenten te weinig. De luchtvaartpolitie voert 

rekruteringscampagnes en het beheer van de 

dienst op Brussels Airport werd versterkt.   

 

Ik kan hier moeilijk de initiatieven die naar 

aanleiding van de audit van het Comité P 

ontwikkeld werden, in detail beschrijven. Er werd 

een management aangesteld dat de situatie moet 

verbeteren, maar ik nodig u uit om me de vraag 

over enkele weken opnieuw te stellen. 

 

(En néerlandais) Le budget alloué à la police 

fédérale évolue conformément à l'inflation. Le 

budget supplémentaire de 310 millions d'euros pour 

cette législature provient de la provision 

interdépartementale et ne sera donc pas indexé. 

 

Des économies linéaires s'appliquent à tous les 

départements publics, y compris à la police 

fédérale, bien entendu sans compromis sur la 

qualité et conformément aux missions 

opérationnelles et aux compétences à assurer. 

 

 

En définitive, nous disposons d'un budget net plus 

élevé qu'auparavant pour la police. 

(Nederlands) Het toegekende budget voor de 

federale politie evolueert conform de inflatie. Het 

extra budget van 310 miljoen euro voor deze 

regeerperiode komt uit de interdepartementale 

provisie en is dus niet geïndexeerd.  

 

Er zijn lineaire besparingsmaatregelen van 

toepassing op alle overheidsdepartementen, ook de 

federale politie, uiteraard zonder in te boeten op 

kwaliteit en in overeenstemming met de te 

verzekeren operationele opdrachten en de 

uitoefening van de bevoegdheden.  

 

Finaal hebben we netto meer geld voor de politie 

dan vroeger.  
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Deux organisations syndicales représentatives 

reconnues ont en effet entrepris des démarches 

juridiques après la réunion du comité de négociation 

et dans le contexte du préavis de grève. Une 

première plainte a été déposée le 23 août 2022 et 

une mise en demeure a été signifiée à l'État belge 

par une autre organisation syndicale le 30 août 

2022. 

 

 

La mise en œuvre du plan d'action se poursuit en 

différentes étapes. Nous désirons combler les 

déficits existants. 

 

Nos aéroports collaborent déjà avec des sociétés 

de gardiennage privées. La collaboration public-

privé évoquée existe depuis longtemps. Il est justifié 

d'examiner cet aspect dans le contexte plus large 

de l'avenir de la police. 

 

Le niveau de la menace est actuellement fixé à 2, 

conformément à l'analyse effectuée par l'OCAM. La 

présence de la Défense n'est pas à l'ordre du jour. 

 

 

Twee representatieve erkende vakorganisaties 

hebben inderdaad na het onderhandelingscomité en 

naar aanleiding van de ingediende 

stakingsaanzegging juridische stappen 

ondernomen. Op 23 augustus 2022 werd een 

eerste klacht ingediend en op 30 augustus 2022 

heeft een andere vakorganisatie een 

ingebrekestelling ten aanzien van de Belgische 

Staat laten betekenen.  

 

Het actieplan wordt gefaseerd verder uitgerold. De 

deficits die er zijn, willen we invullen.  

 

 

Samenwerking met private beveiligingsfirma's in 

onze luchthavens gebeurt vandaag al. De privaat-

publieke samenwerking bestaat al lang. Het is 

gerechtvaardigd dit verder te bekijken in het ruimere 

kader van de toekomst van de politie. 

 

Het dreigingsniveau staat momenteel op 2, in 

overeenstemming met de analyse van het OCAD. 

De aanwezigheid van Defensie is niet aan de orde.  

 

(En français) Seul Bruxelles-National utilise les e-

gates, dont le fonctionnement n'est pas toujours 

optimal. Vu qu'ils impactent les contrôles des 

passeports, on les remplacera. On a un contrat 

avec un partenaire externe pour l'entretien, ce qui 

s'est avéré un défi. On vise à améliorer la situation 

en concertation avec la police de l'aéroport, et à 

trouver le budget nécessaire.  

 

(Frans) Alleen op Brussels Airport worden er e-

gates gebruikt en die werken niet altijd optimaal. 

Aangezien ze de paspoortcontroles impacten, zullen 

ze vervangen worden. We hebben een contract met 

een externe partner voor het onderhoud en dat is 

een uitdaging gebleken. We willen de situatie in 

samenspraak met de politie en de luchthaven 

verbeteren en de daartoe benodigde middelen 

vinden.  

 

02.09  Hervé Rigot (PS): Vous affirmez que les 

mesures prises n'impactent pas le fonctionnement 

des aéroports concernés, en particulier Bierset. 

Mais s'il y a un problème par manque d'effectifs, qui 

assumera? J'aimerais disposer de l'évaluation ayant 

permis de faire des coupes budgétaires et en 

moyens humains.  

 

 

 

Lorsque Bierset est fermé faute d'agents, on envoie 

6 personnes, alors qu'on dit parallèlement que trois 

agents suffisent. Ce n'est pas à la zone de Grâce-

Hollogne de suppléer le fédéral responsable des 

coupes, ni à l'aéroport de supporter les 

conséquences économiques de ce choix. Revoyez 

votre copie et tenez compte des enjeux de sécurité 

niés par les directions de la police fédérale. 

 

02.09  Hervé Rigot (PS): U stelt dat de 

maatregelen die genomen werden geen impact 

hebben op de werking van de luchthavens in 

kwestie en zeker niet op die te Bierset, maar wie zal 

er voor de gevolgen instaan als er een probleem 

rijst ten gevolge van een personeelstekort? Ik zou 

graag de evaluatie ontvangen op grond waarvan 

men op budgettaire en personele middelen 

bezuinigd heeft. 

 

Als de luchthaven te Bierset gesloten wordt door 

een tekort aan agenten, stuurt men 6 personen, 

terwijl men terzelfder tijd beweert dat drie agenten 

volstaan. De politiezone Grâce-Hollogne moet niet 

inspringen voor het federale niveau, dat 

verantwoordelijk is voor de bezuinigingen en de 

luchthaven moet niet opdraaien voor de 

economische gevolgen van die keuze. U moet een 

en ander herzien en rekening houden met de 

uitdagingen op het stuk van de veiligheid, die door 

de directies van de federale politie miskend worden. 

 

02.10  Ortwin Depoortere (VB): Je me réjouis 02.10  Ortwin Depoortere (VB): Ik ben blij dat de 



CRABV 55 COM 881 21/09/2022  

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

13 

d'apprendre que le partenariat public-privé sera 

poursuivi. En revanche, le problème est que les 

syndicats policiers s'indignent de ces économies et 

qu'ils n'ont apparemment même pas été invités aux 

négociations. Il est également étrange de procéder 

d'abord à des économies avant d'effectuer un audit. 

Un audit peut permettre de déterminer si du 

personnel supplémentaire est nécessaire ou si des 

économies sont envisageables. Enfin, la sécurité 

prime. Les criminels suivent ce dossier de près et il 

se peut qu'ils déplacent leur terrain d'action vers 

des aéroports qui sont moins contrôlés. 

 

publiek-private samenwerking zal worden 

voortgezet. Er is wel een probleem als de 

politievakbonden schande spreken over deze 

besparingen en blijkbaar niet eens uitgenodigd 

waren voor de onderhandelingen. Het is ook 

vreemd om eerst een besparing door te voeren en 

pas daarna een audit. Een audit kan bepalen of er 

extra personeel nodig is en of er bespaard kan 

worden. Ten slotte primeert de veiligheid. 

Criminelen volgen dit op de voet en het risico 

bestaat dat ze hun werkterrein verleggen naar 

luchthavens met minder controle. 

 

02.11  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Je me joins à 

mon collègue Rigot qui a fait un excellent état des 

lieux de la situation de l'aéroport de Liège.  

 

02.11  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Ik sluit me 

aan bij collega Rigot, die een perfect beeld 

geschetst heeft van de situatie op de luchthaven 

van Luik.  

 

02.12  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Vous avez 

évoqué une évaluation qui vous a permis de 

prendre ces mesures. Peut-on en avoir 

connaissance?  

 

Avez-vous reçu d'autres évaluations qui rappellent 

le manque de personnel et de moyens dans 

d'autres aéroports? Par exemple, à Charleroi, il 

manque 50 à 70 agents. Pourquoi n'avez-vous pas 

déployé autant d'énergie pour pourvoir ces postes 

que celle que vous avez mise dans l'austérité 

budgétaire? 

 

La police aéroportuaire a réagi face à vos mesures 

prises sans concertation. Les syndicats ont mené 

des actions sociales que vous avez muselées.  

 

 

Vous avez attaqué le droit de grève en 

réquisitionnant du personnel. La contestation 

sociale ne s'arrêtera pas. Qu'il s'agisse de la police 

aéroportuaire, de la police fédérale ou de 

l'ensemble des travailleurs, elle va se mobiliser. 

Seule la concertation répondra aux besoins des 

travailleurs, y compris des policiers. Le bras de fer 

ne sert à rien, pas même à vous. 

 

02.12  Nabil Boukili (PVDA-PTB): U verwees naar 

een evaluatie op grond waarvan u deze 

maatregelen genomen hebt. Kunnen wij daar 

inzage van krijgen?  

 

Hebt u nog andere evaluaties ontvangen waarin er 

gewezen wordt op het tekort aan personeel en 

middelen op andere luchthavens? In Charleroi zijn 

er bijvoorbeeld 50 à 70 agenten te weinig. Waarom 

hebt u niet evenveel energie gestoken in het 

vervullen van die vacatures als in het uitvoeren van 

uw bezuinigingsbeleid?  

 

De luchtvaartpolitie heeft gereageerd op de 

maatregelen die u zonder overleg genomen hebt. 

De vakbonden hebben sociale acties op het getouw 

gezet die u aan banden gelegd hebt.  

 

Door personeel te rekwireren hebt u het 

stakingsrecht ondergraven. Het sociale protest zal 

niet luwen. Of het nu gaat over de luchtvaartpolitie, 

de federale politie of de werknemers in het 

algemeen, het protest zal verder aanzwellen. Het 

overleg is de enige weg om tegemoet te komen aan 

de noden van de werknemers en dat is voor de 

politieagenten niet anders. Spierballenvertoon dient 

tot niets en helpt ook u niet verder.  

 

02.13  Yngvild Ingels (N-VA): Nous avons vu à 

quel point un aéroport pouvait être vulnérable. 

Plusieurs années après, n'est-il pas temps 

d'organiser une audition de suivi sur la situation au 

sein de la police aéroportuaire en général? 

 

Le président: Je propose de transmettre cette 

suggestion au secrétariat. 

 

02.13  Yngvild Ingels (N-VA): We hebben gezien 

hoe kwetsbaar een luchthaven kan zijn. 

Ondertussen zijn we vele jaren verder. Wordt het 

geen tijd voor een opvolgingshoorzitting over de 

situatie bij de luchthavenpolitie in het algemeen? 

 

De voorzitter: Ik stel voor om deze suggestie aan 

het secretariaat te bezorgen. 

 

02.14  Philippe Pivin (MR): Les remplaçants dans 

les équipes réduites ne sont pas forcément formés 

aux mêmes missions. Or la police aéroportuaire 

02.14  Philippe Pivin (MR): De vervangers in de 

afgeslankte teams zijn niet per se opgeleid voor 

dezelfde taken. Het takenpakket van de 
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assume des missions assez particulières. 

 

Je vous invite à communiquer des messages plus 

rassurants en matière de sécurité des passagers et 

des forces de police. Nous sommes d'accord avec 

la démarche proposée par Mme Ingels. Nous 

pourrions l'inscrire dans le suivi de la commission 

Attentats.  

 

luchtvaartpolitie is evenwel zeer specifiek.  

 

Ik verzoek u een geruststellender signaal af te 

geven over de veiligheid van de passagiers en de 

politie. We onderschrijven het voorstel van 

mevrouw Ingels. We zouden het kunnen 

meenemen in de opvolging van de commissie 

Terroristische aanslagen. 

 

02.15  Tim Vandenput (Open Vld): La police 

aéroportuaire est responsable du contrôle des 

frontières et des passeports, ainsi que d'autres 

tâches policières à l'intérieur et à l'extérieur de 

l'aéroport. J'espère donc qu'il y a encore un peu de 

présence policière à Ostende. En outre, il manque 

132 agents à Zaventem, notre deuxième porte 

économique. Ce problème est plus important qu'à 

Ostende. La police aéroportuaire y a également 

davantage de missions. Il est positif que des 

campagnes de recrutement spéciales soient mises 

en place, mais il est difficile de trouver du personnel 

dans le Brabant flamand. Nous soutenons d'ores et 

déjà la proposition de consacrer un débat à ce 

sujet. 

 

02.15  Tim Vandenput (Open Vld): De 

luchtvaartpolitie staat in voor de grens- en 

paspoortcontroles, maar ook voor andere 

politietaken in en rond de luchthaven. Ik hoop dus 

dat er in Oostende nog een beetje politie aanwezig 

is. Daarnaast zijn er 132 mensen te weinig in 

Zaventem, onze tweede economische poort. Dat 

probleem is groter dan in Oostende. De 

luchtvaartpolitie heeft er ook meer taken. Het is 

goed dat er speciale rekruteringscampagnes 

worden opgezet, maar het is moeilijk om personeel 

te vinden in Vlaams-Brabant. We steunen alvast het 

voorstel om hieraan een debat te wijden. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

03 Question de Eva Platteau à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "L'inventaire des 

incendies d'étables et les mesures de prévention 

pour le bien-être animal" (55029622C) 

 

03 Vraag van Eva Platteau aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De inventarisatie van stalbranden en de 

preventiemaatregelen voor een beter 

dierenwelzijn" (55029622C) 

 

03.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Nous ne 

disposons pas de chiffres précis sur le nombre 

d'animaux qui périssent dans des incendies 

d'étable. Les Régions sont compétentes pour le 

bien-être animal, mais le niveau fédéral l'est pour la 

sécurité incendie. Le ministre flamand du Bien-être 

animal a demandé d'inventorier systématiquement 

les incendies d'étable. 

 

Quelle a été la réponse de la ministre? Quelles 

initiatives prendra-t-elle pour prévenir ces 

incendies? Adaptera-t-elle les prescriptions en 

matière de sécurité incendie pour les étables? 

Quelle est la position de la ministre quant à une 

collaboration avec les services flamands chargés 

du bien-être animal? 

 

03.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): We hebben 

geen precieze cijfers over het aantal dieren dat 

overlijdt bij stalbranden. De gewesten zijn bevoegd 

voor dierenwelzijn, maar de federale overheid is 

bevoegd voor de brandveiligheid. De Vlaamse 

minister voor Dierenwelzijn heeft gevraagd om werk 

te maken van een systematische inventarisatie van 

stalbranden. 

 

Wat heeft de minister daarop geantwoord? Welke 

initiatieven zal ze nemen om stalbranden te 

voorkomen? Zal ze de voorschriften inzake 

brandveiligheid voor stallen aanpassen? Hoe staat 

de minister tegenover een samenwerking met de 

Vlaamse diensten voor Dierenwelzijn? 

 

03.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Avant même la lettre du ministre 

Weyts, j'avais envoyé à toutes les zones de secours 

une circulaire contant le nouveau modèle de rapport 

d'intervention. La catégorie des bâtiments agricoles 

y est divisée pour la première fois en sous-

catégories. Nous pouvons ainsi obtenir une image 

03.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): Al 

voor de brief van minister Weyts had ik een 

rondzendbrief verstuurd naar alle 

hulpverleningszones met het nieuwe model van 

interventieverslag. Daarop wordt de categorie van 

landbouwgebouwen voor het eerst onderverdeeld in 

subcategorieën. Hierdoor kunnen wij een beter 
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plus claire des incidents survenant dans les étables, 

d'une part, et dans les écuries, d'autre part. À 

l'heure actuelle, les chiffres relatifs au nombre 

d'animaux ayant péri dans l'incendie ne sont pas 

enregistrés par les pompiers. 

 

Pour les actions en matière de sécurité incendie, je 

renvoie à ma réponse à la question écrite n° 31 de 

M. Moyaers. 

 

beeld krijgen over incidenten in veestallen enerzijds 

en in paardenstallen anderzijds. De cijfers over het 

aantal omgekomen dieren bij de brand wordt 

momenteel niet geregistreerd door de brandweer.  

 

 

Voor de acties inzake brandveiligheid verwijs ik 

naar mijn antwoord op de schriftelijke vraag nr. 31 

van de heer Moyaers.  

 

03.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): La création 

d'un registre central reprenant le nombre de 

victimes d'incendies d'étables n'est donc pas 

envisagée? 

 

03.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Dus een 

centraal register met het aantal slachtoffers van 

stalbranden wordt niet overwogen?  

 

03.04  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Cela représenterait une lourde charge 

administrative. Les pompiers n'ont pas toujours 

immédiatement une vue claire sur le nombre de 

victimes. 

 

03.04 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Dat zou een grote administratieve belasting zijn. Het 

aantal slachtoffers is voor de brandweer niet altijd 

onmiddellijk duidelijk.  

 

L'incident est clos. 

 

Le président: La question n° 55029624C de 

M. Wollants est reportée. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55029624C van de 

heer Wollants wordt uitgesteld. 

 

04 Questions jointes de 

- Koen Metsu à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le coût du rapatriement de 

terroristes de l'EI pour le département de 

l'Intérieur" (55029655C) 

- Barbara Pas à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le rapatriement de combattantes 

de l'EI en Syrie" (55030088C) 

 

04 Samengevoegde vragen van 

- Koen Metsu aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De kosten van de repatriëring van IS-terroristen 

voor het departement Binnenlandse Zaken" 

(55029655C) 

- Barbara Pas aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De repatriëring van Syriëgangsters" (55030088C) 

 

04.01  Koen Metsu (N-VA): Lorsque j'ai demandé 

au premier ministre la facture du rapatriement du 

deuxième groupe de terroristes de l'EI, il a souligné 

que pour les coûts des départements de la 

Défense, de la Justice et de l'Intérieur, je devais 

m'adresser aux ministres concernés. 

 

La ministre peut-elle nous préciser à combien se 

montent les coûts pour son département? 

 

04.01  Koen Metsu (N-VA): Toen ik de premier om 

het kostenplaatje van de repatriëring van de tweede 

lichting IS-terroristen vroeg, wees hij er ook op dat 

ik de kosten voor de departementen van Defensie, 

Justitie en Binnenlandse Zaken aan de bevoegde 

ministers moet vragen. 

 

Kan de minister ons dat geven voor haar 

departement? 

 

04.02  Barbara Pas (VB): Je tente de reconstituer 

le même puzzle. Pour la Justice, j'attends toujours 

une réponse à ma question écrite. Quant à 

l'Intérieur, la ministre a répondu à ma question 

écrite qu'il s'agissait d'une mission classifiée au 

sujet de laquelle la police fédérale n'était pas 

autorisée à communiquer. Chacun se renvoie donc 

la balle, alors que le gouvernement ne cesse de 

parler d'innovation politique et de transparence. Je 

réitère donc ma demande. 

04.02  Barbara Pas (VB): Ik probeer dezelfde 

puzzel te leggen. Voor Justitie wacht ik nog steeds 

op een antwoord op mijn schriftelijke vraag. Voor 

wat Binnenlandse Zaken betreft, antwoordde de 

minister op mijn schriftelijke vraag dat dit om een 

geclassificeerde missie ging waarover de federale 

politie niet mag communiceren. Dit is dus eerder 

een pingpongspel. De regering heeft nochtans de 

mond vol van politieke vernieuwing en 

transparantie. Daarom herhaal ik mijn vraag. 
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Quel est le coût du rapatriement pour le 

département de l'Intérieur? 

 

 

Wat is de kostprijs van de repatriëring voor 

Binnenlandse Zaken? 

 

04.03  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Comme je l'ai déjà précisé dans ma 

réponse à Mme Pas le 4 août, il s'agit d'une mission 

classifiée. Étant donné que nous ne pouvons mettre 

en péril les intérêts de notre pays, nous nous en 

tenons à une communication très limitée des 

informations. Les coûts de la mobilisation de la 

police fédérale relèvent du fonctionnement régulier 

et sont couverts par les moyens généraux. 

 

04.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Zoals ik mevrouw Pas al antwoordde op 4 augustus 

gaat het om een geclassificeerde missie. Omdat we 

de belangen van ons land niet in het gedrang 

kunnen brengen, zijn we gehouden aan een zeer 

beperkte informatieverstrekking. De kosten voor de 

inzet van de federale politie vallen onder de 

reguliere werking en zijn gedekt door de algemene 

middelen. 

 

04.04  Koen Metsu (N-VA): Quelle malhonnêteté! 

Le premier ministre a clairement indiqué que l'on 

pouvait s'enquérir de l'ensemble des coûts. Je 

comprends que les informations relatives à la mise 

en œuvre opérationnelle ne puissent être partagées 

dans l'intérêt de missions ultérieures, mais nous 

demandons uniquement l'ensemble des coûts dans 

le cadre de la publicité de l'administration. En effet, 

seule une somme dérisoire est versée aux victimes 

du terrorisme. 

 

04.04  Koen Metsu (N-VA): Dat is onheus. De 

premier heeft duidelijk gezegd dat het kostenplaatje 

kon worden opgevraagd. Ik begrijp dat informatie 

over de operationele uitvoering niet gedeeld kan 

worden in het belang van volgende missies, maar 

wij vragen alleen het kostenplaatje in het kader van 

de openbaarheid van bestuur. Er wordt immers 

slechts een luttel bedrag uitgekeerd aan de 

terreurslachtoffers. 

 

04.05  Barbara Pas (VB): C'est incroyable. Cela fait 

2,5 mois que j'essaie, mais, apparemment, le coût 

ne peut être révélé. Non seulement ces créatures 

sont relâchées dans notre société, mais la ministre 

nous prive du droit de connaître le coût de cette 

politique irresponsable. L'opération en tant que telle 

constituait déjà un scandale, la ministre en ajoute 

maintenant un deuxième. 

 

04.05  Barbara Pas (VB): Dit is onvoorstelbaar. Ik 

probeer het al 2,5 maanden, maar blijkbaar mag de 

kostprijs niet geweten zijn. Het volstaat niet om die 

creaturen in onze samenleving los te laten, de 

minister ontzegt ons ook het recht om te weten wat 

dit onverantwoorde beleid kost. De operatie op zich 

was al een schandaal, nu breit de minister er een 

tweede aan. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

05 Questions jointes de 

- Caroline Taquin à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le coût financier de 

l’augmentation du carburant pour les zones de 

police et les services de secours" (55029662C) 

- Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le budget des zones de police" 

(55030198C) 

- Daniel Senesael à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les budgets des zones de 

police" (55030323C) 

 

05 Samengevoegde vragen van 

- Caroline Taquin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De kosten van de stijging van de 

brandstofprijzen voor de politiezones en de 

hulpdiensten" (55029662C) 

- Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het budget van de politiezones" (55030198C) 

- Daniel Senesael aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De budgetten van de politiezones" (55030323C) 

 

05.01  Éric Thiébaut (PS): Lors du dernier 

ajustement budgétaire, nous nous étions réjouis de 

l'augmentation de 8 % des dotations aux zones de 

police. Cette décision a réjoui les bourgmestres, le 

budget des zones de police étant consacré à 90 % 

aux dépenses de personnel. L'inflation actuelle et 

05.01  Éric Thiébaut (PS): Bij de laatste 

begrotingsaanpassing waren we blij met de 

verhoging met 8 % van de dotaties voor de 

politiezones. Ook de burgemeesters waren blij met 

die beslissing, aangezien 90 % van de begroting 

van de politiezones naar personeelskosten gaat. De 
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les indexations salariales influencent les dépenses 

des zones. Vous aviez indiqué que l'augmentation 

de 8 % ne serait pas suffisante pour financer les 

dotations de base de 2022 et que le montant 

définitif serait fixé en janvier 2023, ce qui crée un 

climat d'incertitude. Avant les vacances, vous avez 

promis d'étudier la possibilité d'accroître la 

souplesse des directives pour répondre rapidement 

à l'inflation.  

 

 

Face à cette situation exceptionnelle, sera-t-il 

possible de fixer la dotation fédérale avant la fin de 

l'exercice budgétaire 2022? Où en est votre 

réflexion?  

 

huidige inflatie en loonindexeringen hebben een 

impact op de uitgaven van de zones. U had 

aangegeven dat de verhoging met 8 % niet zou 

volstaan om de basisdotaties voor 2022 te 

financieren en dat het definitieve bedrag pas in 

januari 2023 vastgesteld zou worden, wat tot 

onzekerheid leidt. Vóór de vakantie beloofde u de 

mogelijkheid te onderzoeken om de richtsnoeren te 

versoepelen om snel op de inflatie te kunnen 

reageren. 

 

Zal het, gezien deze uitzonderlijke situatie, mogelijk 

zijn de federale dotatie vóór het einde van het 

begrotingsjaar 2022 vast te stellen? Hoever staat u 

met uw denkoefening?  

 

05.02  Daniel Senesael (PS): Couplés aux coûts 

de l'énergie, les différents refinancements et 

indexations salariales de nos policiers entraînent 

des dotations communales majorées qu'il faut 

planifier au plus vite. 

 

 

En juillet, lors des débats sur le troisième 

ajustement budgétaire 2022, on a posé de 

nombreuses questions sur la compensation de la 

NAPAP pour les zones de police. Les zones de 

police locale n'ont toujours rien reçu pour 2022. 

Quels sont les agendas et suivi prévus? 

 

Où en est la publication des circulaires budgétaires 

pour élaborer les budgets de 2023? 

 

 

Quelle est la dotation fédérale indexée à inscrire 

dans notre modification budgétaire, à déposer au 

plus tard le 15 novembre? 

 

05.02  Daniel Senesael (PS): De verschillende 

verhogingen van de financiering en de 

loonindexeringen voor onze politieagenten zullen 

samen met de energiekosten zorgen voor stijging 

van de gemeentelijke dotaties, die zo snel mogelijk 

ingecalculeerd moet worden.  

 

In juli werden er tijdens de debatten over de derde 

begrotingsaanpassing van 2022 heel wat vragen 

gesteld over de NAVAP-compensatie voor de 

politiezones. De lokale politiezones hebben nog 

altijd niets ontvangen voor 2022. Wat is het tijdpad 

en hoe zal een en ander opgevolgd worden? 

 

Hoe ver staat het met de publicatie van de 

begrotingscirculaires voor de opmaak van de 

budgetten voor 2023? 

 

Wat is het bedrag van de geïndexeerde federale 

dotatie dat opgenomen moet worden in onze 

begrotingsaanpassing, die uiterlijk op 15 november 

ingediend moeten worden? 

 

05.03  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

L'augmentation des prix du carburant affecte tous 

les employeurs ayant un parc automobile. L'inflation 

préoccupe le gouvernement et la crise en découlant 

concerne aussi les zones de secours. 

 

 

J'ai toujours défendu le principe d'augmenter les 

dotations fédérales aux zones de secours. Je 

souhaite que le gouvernement s'attelle à l'impact de 

cette crise sur les dépenses de fonctionnement des 

zones de secours. Pour cela, il faut attendre le 

résultat des discussions budgétaires en cours. 

 

05.03 Minister Annelies Verlinden (Frans): De 

verhoging van de brandstofprijzen heeft gevolgen 

voor alle werkgevers die over een wagenpark 

beschikken. De inflatie baart de regering zorgen en 

de daaruit voortvloeiende crisis heeft ook gevolgen 

voor de hulpverleningszones.  

 

Ik heb altijd het principe verdedigd dat de federale 

dotaties voor de hulpverleningszones opgetrokken 

moeten worden. Ik wil dat de regering zich buigt 

over de impact van deze crisis op de 

werkingsuitgaven van de hulpverleningszones. 

Daarvoor moeten we wachten op het resultaat van 

de lopende begrotingsbesprekingen.   

 

Le montant de la dotation fédérale ne sera fixé 

qu'en janvier 2023 car il dépend de l'indice-santé de 

décembre 2022. Fixer la dotation en fin d'exercice a 

l'avantage d'y intégrer l'inflation de l'année et d'en 

Het bedrag van de federale dotatie zal pas in januari 

2023 vastgesteld worden aangezien het afhangt van 

de gezondheidsindex van december 2022. De 

dotatie aan het einde van het begrotingsjaar 
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absorber ainsi une partie sur le budget des zones. 

 

 

 

 

Ce mécanisme oblige le gouvernement à monitorer 

le financement des zones de police à charge du 

fédéral lors des contrôles budgétaires. Je souhaite 

que le gouvernement examine l'impact de la crise 

sur les dépenses des zones de police. Mais la 

dotation fédérale vise à financer en partie les 

missions locales et en totalité les missions 

fédérales des zones de police. 

 

Les compensations pour le NAPAP du premier 

trimestre 2022 ont été payées le 12 juin et les 

suivantes sont soumises à l'Inspection des 

finances. 

 

La circulaire budgétaire 2023 nécessite de 

nombreuses informations qui doivent être à jour en 

ces temps d'inflation. Je souhaite la publier d'ici la 

fin octobre. 

 

vaststellen biedt het voordeel dat de inflatie van het 

afgelopen jaar erin verrekend kan worden en zo dus 

gedeeltelijk uit de begroting van de zones kan 

gehaald worden. 

 

Dat mechanisme verplicht de regering ertoe om bij 

begrotingscontroles de financiering van de 

politiezones ten laste van de federale overheid te 

monitoren. Ik wil dat de regering de impact van de 

crisis op de uitgaven van de politiezones 

onderzoekt. De federale dotatie is evenwel bedoeld 

om in de politiezones deels de lokale taken en 

volledig de federale taken te financieren. 

 

De NAVAP-compensatie voor het eerste kwartaal 

van 2022 werd op 12 juni betaald en de 

compensatie voor het volgende kwartaal wordt aan 

de Inspectie van Financiën voorgelegd. 

 

Voor de omzendbrief inzake de begroting 2023 is 

veel informatie nodig, die in deze tijden van inflatie 

up-to-date moet zijn. Ik hoop hem tegen eind 

oktober te publiceren. 

 

05.04  Éric Thiébaut (PS): En juillet, on évoquait 

un ajustement budgétaire fédéral augmentant 

de 8 % les dotations aux zones de police. Mais on 

ne pourra l'inscrire dans nos budgets avant 

janvier 2023. À quoi bon augmenter le budget 

fédéral pour ne pas pouvoir donner l'argent 

nécessaire à nos zones de police? Le système de 

calcul actuel est adapté à une inflation normale. 

 

05.04  Éric Thiébaut (PS): In juli was er gezegd dat 

de federale begroting zou aangepast worden door 

de dotaties aan de politiezones met 8 % te 

verhogen. Dat kan echter niet vóór januari 2023 in 

onze begrotingen ingeschreven worden. Wat heeft 

het voor zin de federale begroting te verhogen als 

we het nodige geld niet aan onze politiezones 

kunnen geven? Het huidige berekeningssysteem is 

geschikt bij een normale inflatie. 

 

Or, nous avons eu six indexations de 2 % sur un an 

et demi. Vous demandez aux communes d'être le 

banquier du fédéral, en augmentant leur dotation à 

leur zone de police. 

 

 

 

Aux six parlementaires vous ayant interpellé avant 

l'été, vous avez dit rechercher une solution. 

Aujourd'hui, vous n'avez toujours pas de solution. 

C'est très décevant! 

 

In anderhalf jaar tijd hebben we echter zes 

indexeringen van 2 % gekend. Door de gemeenten 

te vragen om de gemeentedotatie voor hun 

politiezone op te trekken, vraagt u hun eigenlijk om 

de rol van bankier van de federale overheid te 

spelen.  

 

In antwoord op de zes parlementsleden die u 

hierover vóór de zomer een vraag gesteld hebben, 

zei u dat u een oplossing zocht. Vandaag hebt u die 

oplossing nog steeds niet gevonden. Dat is 

uitermate teleurstellend! 

 

05.05  Daniel Senesael (PS): La mise à jour de la 

dotation fédérale suit un modèle peu compatible 

avec l'engagement financier des communes. 

 

05.05  Daniel Senesael (PS): Voor de aanpassing 

van de federale dotatie wordt er een model gevolgd 

dat niet erg te verzoenen valt met het financiële 

engagement dat de gemeenten moeten aangaan.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

06 Question de Daniel Senesael à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles 

et Renouveau démocrat.) sur "Le "refus d'acter" 

par la police" (55029669C) 

06 Vraag van Daniel Senesael aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De weigering van de politie om een aangifte op 
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 te nemen" (55029669C) 

 

06.01 Daniel Senesael (PS): Un récent rapport du 

Comité P pointe des dysfonctionnements dans 

l'accueil des victimes souhaitant déposer plainte 

auprès de policiers locaux. Le phénomène du "refus 

d'acter" décrit comme "le fait qu'il y ait eu une 

intervention des services de police mais que les 

documents utiles n'ont pas été rédigés" interpelle: 

sur l'ensemble des plaintes adressées au Comité P, 

14,6 % d'entre elles font état de refus d'acter. Je 

vous interrogeais déjà, il y a quelques mois, sur la 

formation du personnel de police à l'accueil des 

victimes. Tout en m'indiquant que ce volet restait 

fondamental dans la formation des policiers déjà 

renforcée dans ce domaine, vous souligniez que le 

Plan fédéral de formation en vigueur reprend 

l'accueil des victimes comme prioritaire.  

 

 

 

 

 

Quelles initiatives allez-vous prendre notamment au 

niveau des directives et de la formation de base et 

continue de nos agents? Comme le recommande le 

Comité P, une évaluation approfondie de l'accueil 

de chacune des zones de police est-elle prévue? 

Quelles sont les directives données à nos policiers 

lorsqu'ils estiment qu'une demande de plainte ne 

devrait pas être suivie et quelles sont leurs 

obligations à cet égard? Quels sont les recours? 

 

06.01  Daniel Senesael (PS): In een recent verslag 

van het Comité P wordt gewezen op 

tekortkomingen bij het onthaal van slachtoffers die 

bij de lokale politie een klacht willen indienen. Het 

verschijnsel van de 'weigering om akte te nemen', 

waaronder begrepen wordt 'het feit dat er een 

tussenkomst van de politiediensten is geweest, 

maar dat de veronderstelde documenten niet 

werden opgesteld', is zorgwekkend: in 14,6 % van 

alle klachten die bij het Comité P ingediend werden, 

wordt er melding gemaakt van de weigering om 

akte te nemen. Ik heb u enkele maanden geleden al 

vragen gesteld over de opleiding van het 

politiepersoneel rond slachtofferbejegening. U hebt 

me erop gewezen dat dit aspect van fundamenteel 

belang blijft in de opleiding van politieagenten, die 

op dat vlak al uitgebreid werd, en u hebt tezelfdertijd 

benadrukt dat in het huidige federale opleidingsplan 

slachtofferbejegening als prioriteit werd 

opgenomen.  

 

Welke initiatieven zult u nemen, met name op het 

gebied van richtlijnen en de basis- en voortgezette 

opleiding van onze politieagenten? Is er, zoals het 

Comité P adviseert, een grondige evaluatie gepland 

van de slachtofferbejegening in elke politiezone? 

Welke richtsnoeren krijgen onze politieagenten 

wanneer ze vinden dat aan een klacht geen gevolg 

moet worden gegeven en wat zijn hun 

verplichtingen in dat verband? Welke 

beroepsmogelijkheden zijn er? 

 

06.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Ce rapport confirme que l'accueil doit faire l'objet 

d'une attention accrue, notamment au niveau de la 

formation. C'est pourquoi j'ai demandé que ce sujet 

soit repris dans la mise à jour de la formation de 

base harmonisée entre écoles de police, soit les 

clusters 8 et 12 consacrés à l'accueil des victimes 

et au contexte sociétal.  

 

 

La validité du Plan fédéral de formation a été 

prolongée afin que ces écoles continuent de tenir 

compte de ces priorités – dont l'accueil des victimes 

– dans le cadre de leurs formations. Une attention 

est réservée à la problématique des violences 

sexuelles. La formation intitulée "Inspecteur de la 

police des mœurs" pour le Centre de prise en 

charge des violences sexuelles a été revue et 

renforcée. Ce dossier sera soumis au comité de 

négociation fin septembre. Dès le début de l'année 

prochaine, les écoles de police devront dispenser 

cette formation renforcée à un maximum de 

policiers de première ligne, appartenant 

majoritairement à la police locale. 

06.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): Dat 

verslag bevestigt dat er meer aandacht aan het 

onthaal besteed moet worden, met name bij de 

opleiding. Daarom heb ik gevraagd dit onderwerp in 

de basisopleiding, die in alle politiescholen 

geharmoniseerd is, op te nemen, meer bepaald in 

de clusters 8 en 12, die gewijd zijn aan 

slachtofferonthaal en de maatschappelijke 

oriëntering.  

 

De geldigheid van het federaal opleidingsplan werd 

verlengd, zodat de politiescholen in hun opleiding 

rekening blijven houden met deze prioriteiten, 

waaronder slachtofferonthaal. Er wordt aandacht 

besteed aan de problematiek van seksueel geweld. 

De opleiding tot zedeninspecteur voor het 

zorgcentrum na seksueel geweld werd herzien en 

verder uitgediept. Dat dossier zal eind september 

aan het onderhandelingscomité voorgelegd worden. 

Vanaf begin volgend jaar moeten de politiescholen 

die uitgediepte opleiding geven aan zoveel mogelijk 

eerstelijns politieagenten, voor het merendeel bij de 

lokale politie. 
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L'accueil des victimes doit occuper davantage de 

place dans les formations en déontologie, en 

formation de base ou en formation continuée. La 

qualité de l'accueil et l'importance du premier 

contact avec les victimes sont en effet soulignées 

par le Code de déontologie des services de police, 

mais jusqu'ici insuffisamment abordées dans les 

formations y relatives.  

 

Slachtofferbejegening moet een grotere plaats 

innemen in de deontologische opleidingen, zowel in 

de basisopleiding als in de nascholing. De kwaliteit 

van de opvang en het belang van het eerste contact 

met de slachtoffers worden onderstreept in de 

deontologische code van de politiediensten, maar 

komen tot nu toe onvoldoende aan bod in de 

desbetreffende opleidingen. 

 

06.03  Daniel Senesael (PS): Merci de réserver à 

cette problématique tout l'intérêt nécessaire.  

 

06.03  Daniel Senesael (PS): Ik dank u dat u de 

nodige aandacht besteedt aan deze problematiek. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

07 Questions jointes de 

- Bert Moyaers à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le projet d'ajustement du plan 

Canal" (55029677C) 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles et 

Renouveau démocrat.) sur "Les intentions de la 

ministre concernant le plan Canal" (55029869C) 

- Ahmed Laaouej à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le plan Canal" (55030280C) 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "L'évaluation et l'avenir du plan 

Canal" (55030331C) 

 

07 Samengevoegde vragen van 

- Bert Moyaers aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De geplande bijsturing van het Kanaalplan" 

(55029677C) 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De intenties van de minister betreffende het 

Kanaalplan" (55029869C) 

- Ahmed Laaouej aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het Kanaalplan" (55030280C) 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De evaluatie en de toekomst van het 

Kanaalplan" (55030331C) 

 

07.01  Bert Moyaers (Vooruit): Étant donné 

l'évolution de la criminalité dans certaines zones de 

Bruxelles, la ministre a estimé que le plan Canal 

devait être adapté. Elle a demandé aux services de 

police concernés de lui remettre un plan d'action 

pour cet automne. 

 

Où en est ce plan? Quand le plan Canal adapté 

entrera-t-il en vigueur? 

 

07.01  Bert Moyaers (Vooruit): Gezien de evolutie 

van de criminaliteit in bepaalde Brusselse zones, 

vond de minister dat het Kanaalplan moest worden 

aangepast. Zij heeft de betrokken politiediensten 

tegen dit najaar om een plan van aanpak gevraagd. 

 

 

Wat is de stand van zaken? Wanneer kan het 

uitgewerkte Kanaalplan in werking treden? 

 

07.02  Ortwin Depoortere (VB): Le plan d'action a 

été demandé pour le début de l'automne. 

 

 

La ministre peut-elle préciser concrètement ce 

délai? Quand la ministre va-t-elle présenter ce plan 

à notre commission? Un budget supplémentaire 

est-il prévu? Comment la ministre évalue-t-elle 

l'efficacité du plan Canal? 

 

07.02  Ortwin Depoortere (VB): Het plan van 

aanpak werd gevraagd tegen het begin van het 

najaar. 

 

Wat betekent dat concreet? Wanneer wil de 

minister het plan in deze commissie bespreken? Is 

er in extra budget voorzien? Hoe evalueert de 

minister de doelmatigheid van het Kanaalplan?  

 

07.03  Ahmed Laaouej (PS): Avec mes confrères 

de la zone de Bruxelles-Ouest et ceux de la zone 

07.03  Ahmed Laaouej (PS): Samen met mijn 

collega's van de zone Brussel-West en van de zone 
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Vilvoorde-Machelen, nous nous inquiétons d'une 

possible remise en cause du plan Canal et des 

renforts prévus contre le trafic de drogue.  

 

Quels sont les moyens dégagés en 2022 pour le 

plan Canal? Où en est son évaluation? Quelles sont 

les perspectives pour 2023? Quelles sont vos 

intentions quant à l'avenir de ce plan? Quelle sera 

la concertation avec les acteurs locaux?  

 

 

Vous voulez voir grandir les prérogatives des 

bourgmestres, notamment en matière de lutte 

contre certains phénomènes criminels ou avec les 

enquêtes d'intégrité. Cependant, vous ne pouvez 

ôter des moyens aux zones de police confrontées à 

d'autres formes de criminalité. Les moyens du plan 

Canal sont essentiels pour nos communes: nous 

les enlever nous plongerait dans de grandes 

difficultés.  

 

Vilvoorde-Machelen maken we ons zorgen over het 

Kanaalplan en de geplande opvoering van de strijd 

tegen drugshandel die mogelijk op de helling staan.  

 

Welke middelen worden er in 2022 voor het 

Kanaalplan beschikbaar gesteld? Hoe staat het met 

de evaluatie ervan? Wat zijn de vooruitzichten voor 

2023? Wat zijn uw intenties inzake de toekomst van 

dat plan? Hoe zal het overleg met de lokale 

stakeholders verlopen? 

 

U wilt dat burgemeesters meer prerogatieven 

krijgen, met name bij de bestrijding van bepaalde 

criminele verschijnselen of bij 

integriteitsonderzoeken. U kunt echter geen 

middelen onttrekken aan politiezones die met 

andere vormen van criminaliteit te maken hebben. 

De middelen van het Kanaalplan zijn van essentieel 

belang voor onze gemeenten: ze wegnemen zou 

ons in grote moeilijkheden brengen. 

 

07.04  Yngvild Ingels (N-VA): La ministre peut-elle 

donner des précisions sur l'évaluation du plan 

Canal? Quelle approche proposez-vous à présent? 

 

07.04  Yngvild Ingels (N-VA): Kan de minister de 

evaluatie van het Kanaalplan toelichten? Welke 

aanpak volgt er nu? 

 

07.05  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Je n'ai jamais déclaré que le plan 

Canal serait supprimé. 

 

07.05 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): Ik 

heb nooit gezegd dat het Kanaalplan zou worden 

afgeschaft. 

 

(En français) Je n'enlève pas de moyens aux 

autorités locales pour la police. Au contraire, on 

investit plus pour les zones et les autorités locales. 

 

(Frans) Ik ontneem de lokale autoriteiten geen 

middelen voor de politie, integendeel, we investeren 

meer voor de zones en de lokale autoriteiten.  

 

(En néerlandais) La conception initiale du plan 

Canal visait à lutter contre le terrorisme après les 

attentats de 2016. La police fédérale a envoyé des 

collaborateurs du plan Canal dans les zones 

locales, mais il n'a pas toujours été facile de les 

intégrer dans l'opération. Ils ont souvent été 

déployés dans le fonctionnement ordinaire et ne 

sont pas toujours restés dans les zones assignées. 

 

Un comité de pilotage opérationnel, présidé par le 

DirCo de Bruxelles et le chef de la police de la zone 

Bruxelles-Ouest, fait régulièrement le point sur les 

activités relevant des portefeuilles du plan Canal. Le 

groupe de pilotage a procédé à une évaluation du 

plan Canal en 2021. Elle a montré que le plan a 

permis de développer de nouveaux outils, 

ressources et procédés pour mieux lutter contre le 

radicalisme et le terrorisme. Nombre de ces 

nouveaux outils ont été intégrés dans le travail 

quotidien des services. Le point d'attention a été 

déplacé. Aujourd'hui, le plan Canal est surtout 

associé à la criminalité liée à la drogue. La question 

est maintenant de savoir si le plan Canal est adapté 

à la lutte contre le trafic de drogues et d'armes, le 

faux en écriture et l'économie illégale. 

(Nederlands) De initiële opzet van het Kanaalplan 

was de strijd tegen het terrorisme na de aanslagen 

van 2016. Zogenaamde kanaalplanners werden 

vanuit de federale politie naar de lokale zones 

gestuurd, maar het was niet altijd gemakkelijk om 

deze mensen in de werking te integreren. Zij 

werden vaak in de gewone werking ingezet en zijn 

niet altijd in de toegewezen zones gebleven. 

 

In een operationele stuurgroep, voorgezeten door 

de DirCo Brussel en de korpschef van de zone 

Brussel-West wordt geregeld een stand van zaken 

gegeven over de activiteiten binnen de portefeuilles 

van het Kanaalplan. De stuurgroep heeft in 2021 

een evaluatie gemaakt van het Kanaalplan. Daaruit 

bleek dat het plan de ontwikkeling van nieuwe 

instrumenten, middelen en werkwijzen mogelijk 

maakte om radicalisme en terrorisme beter te 

kunnen aanpakken. Veel van deze nieuwe middelen 

werden geïntegreerd in de dagelijkse 

werkzaamheden van de diensten. De focus werd 

verlegd. Het Kanaalplan wordt vandaag vooral 

geassocieerd met drugcriminaliteit. De vraag is nu 

of het Kanaalplan geschikt is voor de aanpak van 

drug- en wapenhandel, valsheid in geschrift en de 
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 illegale economie. 

 

Il y a déjà eu souvent des concertations concernant 

l'adaptation du plan Canal. J'ai demandé à toutes 

les parties concernées de proposer un plan d'action 

d'ici le 1er octobre. 

 

Er is al geregeld vergaderd over de bijsturing van 

het Kanaalplan. Ik heb alle betrokkenen gevraagd 

om tegen 1 oktober een plan van aanpak voor te 

stellen. 

 

(En français) Nous avons discuté avec les 

bourgmestres et avons prévu, lors des incidents 

violents liés à la drogue, une équipe particulière de 

la police fédérale, le FERES, qui peut être envoyée 

en appui aux zones de police, également à 

Bruxelles via le DirCo. Les zones peuvent faire 

appel à la police fédérale qui répond aux 

demandes, en fonction des capacités disponibles. 

Plusieurs plates-formes de concertation existent 

entre les zones de police, la police fédérale et le 

parquet. Nous n'annulerons pas le plan Canal au vu 

des phénomènes de criminalité et d'insécurité dans 

les zones bruxelloises mais il faut privilégier la 

collaboration entre polices.  

 

(Frans) We hebben overleg gepleegd met de 

burgemeesters en hebben voor gewelddadige 

drugsgerelateerde incidenten een speciale eenheid 

van de federale politie in het leven geroepen, 

FERES genaamd, die ter ondersteuning naar de 

politiezones gestuurd kan worden, ook naar Brussel 

via de DirCo. De politiezones kunnen een beroep 

doen op de federale politie, die afhankelijk van de 

beschikbare capaciteit op de aanvragen ingaat. 

Tussen de politiezones, de federale politie en het 

parket bestaan er verscheidene overlegplatformen. 

Rekening houdend met de criminaliteit en de 

onveiligheid in de Brusselse politiezones zullen we 

het Kanaalplan niet afschaffen, maar er moet meer 

aandacht gaan naar samenwerking tussen de 

politiediensten.  

 

07.06  Bert Moyaers (Vooruit): Je suis convaincu 

que les bourgmestres et les zones locales seront 

associés aux concertations. 

 

07.06  Bert Moyaers (Vooruit): Ik ben tevreden dat 

de burgemeesters en de lokale zones bij het 

overleg worden betrokken. 

 

07.07  Ortwin Depoortere (VB): Il est important de 

réécrire le plan Canal. Il n'y a pas de temps à 

perdre si nous ne voulons pas que la criminalité se 

déplace de plus en plus vers la périphérie de 

Bruxelles. À Vilvorde, des supermarchés ont été 

attaqués, par exemple. Selon le bourgmestre de la 

ville, il existe des problèmes structurels de 

coopération entre la police fédérale et la police 

locale et, de son point de vue, le plan Canal est un 

échec. 

 

07.07  Ortwin Depoortere (VB): Het is belangrijk 

dat het Kanaalplan wordt herschreven. Er is geen 

tijd te verliezen als we niet willen dat de criminaliteit 

zich meer en meer verplaatst naar de Brusselse 

rand. In Vilvoorde werden bijvoorbeeld warenhuizen 

overvallen. Volgens de burgemeester van Vilvoorde 

zijn er structurele samenwerkingsproblemen tussen 

de federale en lokale politie en is het Kanaalplan 

failliet. 

 

07.08  Ahmed Laaouej (PS): J'entends que 

l'évaluation se poursuit et qu'il n'est pas question de 

supprimer le plan Canal ni de retirer des moyens 

aux zones. J'espère que celles confrontées au 

crime organisé et au trafic de drogue recevront plus 

de moyens.  

 

 

Vous parlez du 1er octobre. Rencontrerez-vous les 

bourgmestres concernés par le plan Canal? Quelles 

seront la méthodologie et le calendrier?  

 

07.08  Ahmed Laaouej (PS): Ik hoor dat de 

evaluatie gaande is en dat er geen sprake van is 

om het Kanaalplan af te schaffen of om de zones 

middelen af te nemen. Ik hoop dat de zones die te 

kampen hebben met georganiseerde misdaad en 

drugshandel meer middelen zullen krijgen.   

 

 

U hebt het over 1 oktober. Zult u om de tafel gaan 

zitten met de burgemeesters die betrokken zijn bij 

het Kanaalplan? Welke werkwijze zal er gevolgd 

worden en wat is het tijdpad?  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

08 Questions jointes de 

- Bert Moyaers à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La vision de l'allongement de la 

08 Samengevoegde vragen van 

- Bert Moyaers aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 
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formation des inspecteurs de police" 

(55029680C) 

- Bert Moyaers à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le suivi de l'audit de la Cour des 

comptes relatif à la formation de base des 

policiers" (55029681C) 

 

"De visie op de langere opleiding voor politie-

inspecteurs" (55029680C) 

- Bert Moyaers aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De opvolging van de audit van het Rekenhof 

m.b.t. de basisopleiding van de politie" 

(55029681C) 

 

08.01 Bert Moyaers (Vooruit): Lors d'un débat 

d'actualité, la ministre a déclaré être favorable à 

une formation plus longue pour les inspecteurs de 

police, avec une attention particulière pour les 

compétences sociales, personnelles et 

communicatives. Une vision est en cours de 

développement en vue du renouvellement de 

l'enseignement policier, un alignement sur 

l'enseignement classique étant envisagé. Quels 

experts y ont été associés? Les aspirants 

bénéficieront-ils d'une indemnité pendant leur 

formation? Des discussions ont-elles été engagées 

avec les Communautés au sujet de l'orientation de 

la formation de base pour les inspecteurs de police 

vers l'enseignement classique? 

 

Quelles mesures feront suite à l'audit de la Cour 

des comptes? Existe-t-il un plan d'action 

spécifique? Le nouveau service de gestion des 

formations policières a-t-il déjà enregistré des 

résultats? Où en sont l'harmonisation et 

l'actualisation des objectifs d'apprentissage? 

Comment va-t-on rendre plus attractive la fonction 

d'enseignant dans une école de police? La 

procédure de sélection a-t-elle déjà été clarifiée 

pour ces enseignants? 

 

08.01  Bert Moyaers (Vooruit): Tijdens een 

actualiteitsdebat gaf de minister aan voorstander te 

zijn van een langere opleiding van politie-

inspecteurs met aandacht voor sociale, persoonlijke 

en communicatieve vaardigheden. Er wordt aan een 

visie gewerkt voor de hernieuwing van het 

politieonderwijs, waarin een afstemming op het 

regulier onderwijs overwogen wordt. Welke experts 

werden betrokken? Zullen de aspiranten een 

vergoeding krijgen tijdens hun opleiding? Zijn er 

gesprekken gestart met de gemeenschappen over 

het oriënteren van de basisopleiding voor politie-

inspecteurs naar het regulier onderwijs?  

 

 

 

Welke maatregelen volgen er na de audit van het 

Rekenhof? Is er een specifiek actieplan? Heeft de 

nieuwe dienst voor het management van de 

politieopleidingen al resultaten geboekt? Hoe ver 

staat het met de harmonisering en actualisering van 

de leerdoelen? Hoe zal de functie van docent in een 

politieschool aantrekkelijker gemaakt worden? Is de 

selectieprocedure voor die docenten al 

verduidelijkt? 

 

08.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'avenir des formations policières 

constitue une priorité à mes yeux. Le travail des 

policiers est de plus en plus complexe et la 

formation doit être adaptée à cette réalité. Cette 

thématique fait l'objet de discussions aux États 

généraux sur l'avenir de la police, auxquels 

participent également des experts. J'attends les 

résultats de ces États généraux pour le printemps 

2023. Dans l'intervalle, nous poursuivons déjà le 

travail. J'ai visité plusieurs écoles de police à 

l'étranger. 

 

08.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De toekomst van het politieonderwijs is een prioriteit 

voor mij. Het politiewerk wordt almaar complexer en 

de opleiding moet daaraan worden aangepast. Het 

thema is besproken in de Staten-Generaal voor de 

toekomst van de politie, waarbij experts betrokken 

zijn. Resultaten verwacht ik in het voorjaar van 

2023. Ondertussen werken we al verder. Ik heb een 

aantal politiescholen bezocht in het buitenland.  

 

Nous essayons d'avancer sur des bases 

scientifiques en nous fondant sur les informations 

que nous trouvons à l'étranger. Dans ce cadre, il 

convient d'examiner les questions de l'orientation de 

la formation policière vers l'enseignement régulier et 

du financement. Je ne prétends pas que 

l'enseignement policier doit devenir une formation 

régulière, mais j'estime que nous pouvons réfléchir 

à des collaborations avec des établissements 

Wij trachten met informatie uit het buitenland 

evidence-based te werken. Daarbij moet ook de 

oriëntering van het politieonderwijs naar het 

reguliere onderwijs en de financiering worden 

bekeken. Daarmee bedoel ik niet dat het 

politieonderwijs een reguliere opleiding moet 

worden, maar wel dat we kunnen nadenken over 

samenwerkingsverbanden met hogere 

onderwijsinstellingen.  



 21/09/2022 CRABV 55 COM 881 

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

24 

d'enseignement supérieur. 

 

Nous achevons le plan d'action spécifique par 

lequel nous entendons donner suite aux résultats 

de l'audit de la Cour des comptes. La création et la 

mise en œuvre du service de gestion de la 

formation à la police fédérale nécessitent un certain 

temps. La description des fonctions des personnes 

qui y travailleront est en cours de finalisation. Ces 

descriptions feront l'objet de discussions avec les 

partenaires sociaux dans le courant du mois 

d'octobre 2022. 

 

Dans l'intervalle, nous poursuivons le projet relatif 

aux contrats de gestion et celui lié à l'harmonisation 

et à l'actualisation des objectifs d'apprentissages et 

du contenu de la formation de base. Je me suis 

entretenue hier avec des représentants de la police 

intégrée pour évoquer les contrats de gestion. 

Ceux-ci nous permettront déjà de renforcer à court 

terme l'harmonisation et la qualité des formations 

dans les écoles de police. 

 

En ce qui concerne le contenu de la formation, nous 

proposons d'actualiser six fiches de cluster de la 

formation de base. Cette modification a été 

approuvée par le Collège des directeurs des écoles 

de police. Nous voulons présenter un dossier 

complet au Comité de coordination de la GPI d'ici la 

mi-2023. 

 

L'Académie nationale de Police développe une 

procédure de sélection pour le personnel 

enseignant. 

 

 

 

Aan de opvolging van de audit van het Rekenhof 

met een specifiek actieplan wordt de laatste hand 

gelegd. De oprichting en implementatie van de 

dienst Opleidingsmanagement binnen de federale 

politie is een proces dat enige tijd vraagt. De 

functiebeschrijvingen van de werknemers wordt 

momenteel afgerond. In de loop van oktober 2022 

worden ze met de sociale partners besproken.  

 

 

 

Ondertussen gaan we verder met het project inzake 

de beheerscontracten en het project inzake de 

harmonisatie en actualisering van leerdoelstellingen 

en de inhoud van de basisopleiding. Ik heb gisteren 

gesproken met de geïntegreerde politie over de 

beheersovereenkomsten, die ons toelaten al op 

korte termijn de harmonisatie en kwaliteit bij de 

politiescholen te versterken.  

 

 

Inzake de inhoud van de opleiding stellen we voor 

om zes clusterfiches van de basisopleiding te 

actualiseren. Dat werd goedgekeurd door het 

College van directeurs van de politiescholen. Tegen 

de helft van 2023 willen we een volledig dossier 

voorleggen aan het Coördinatiecomité van de GPI.  

 

 

De Nationale Politieacademie ontwikkelt een 

selectieprocedure voor het onderwijzend personeel.  

 

08.03  Bert Moyaers (Vooruit): En fait, les 

Communautés sont les organisatrices de 

l'enseignement régulier, mais je présume que la 

ministre attend les résultats des États généraux 

avant d'entamer des discussions à ce sujet. 

 

08.03  Bert Moyaers (Vooruit): Eigenlijk zijn de 

gemeenschappen inrichter van het regulier 

onderwijs, maar ik veronderstel dat de minister 

wacht op de resultaten van de Staten-Generaal 

vooraleer daarover gesprekken op te starten.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

09 Questions jointes de 

- Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les feux de forêt" (55029709C) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "L'investissement dans un 

hélicoptère pour la Protection civile" (55029747C) 

- Josy Arens à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La formation des pompiers 

belges à la gestion des feux de forêts" 

(55029846C) 

 

09 Samengevoegde vragen van 

- Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De bosbranden" (55029709C) 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De investering in een helikopter voor de Civiele 

Bescherming" (55029747C) 

- Josy Arens aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De opleiding van Belgische brandweerlieden 

voor het beheer van bosbranden" (55029846C) 
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09.01  Éric Thiébaut (PS): Les feux de forêts ont 

sévi partout en Europe. La Belgique a été 

relativement épargnée mais la vigilance s'impose. 

Le changement climatique et la sécheresse ont 

conduit de nombreuses communes à prendre des 

mesures préventives. Nos pompiers ont besoin 

d'une formation et d'un équipement adéquats.  

 

 

Face à ces évolutions, quelles initiatives prendrez-

vous concernant la formation des pompiers et leur 

matériel? Une concertation avec les pouvoirs locaux 

est-elle prévue? Cette réflexion est-elle prévue au 

niveau de la Protection civile? Comment s'organise 

la solidarité européenne face à ces incendies qui 

risquent de se multiplier?  

 

09.01  Éric Thiébaut (PS): Overal in Europa 

hebben er bosbranden gewoed. België bleef 

daarvan enigszins gespaard, maar waakzaamheid 

is geboden. Door de klimaatverandering en de 

droogte zagen talrijke gemeenten zich genoopt om 

preventieve maatregelen te nemen. Onze 

brandweerlieden hebben een adequate opleiding en 

uitrusting nodig. 

 

Welke initiatieven zult u in het licht van die evoluties 

nemen met betrekking tot de opleiding en het 

materieel van de brandweerlieden? Zal er overlegd 

worden met de lokale besturen? Zal de Civiele 

Bescherming die gedachteoefening maken? Hoe 

wordt de Europese solidariteit georganiseerd in de 

context van zulke branden, die in de toekomst vaker 

dreigen voor te komen? 

 

09.02  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Cet été, le 

chef de la Protection civile à Crisnée a demandé 

que son corps dispose d’un hélicoptère pour gérer 

les feux de forêt. Une demande qui paraît très 

sensée dans le contexte actuel, particulièrement 

après l'été que nous venons de vivre en Europe.  

 

 

 

Cette demande vous est-elle parvenue? Y 

réfléchissez-vous? Avez-vous entamé une 

concertation avec la Protection civile et les services 

de secours sur l'achat de matériel adapté à la lutte 

contre ces feux de forêt? 

 

09.02  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Afgelopen 

zomer heeft de korpschef van de Civiele 

Bescherming te Crisnée gevraagd om zijn korps 

een helikopter ter beschikking te stellen om de 

bosbranden te kunnen aanpakken. Dat verzoek lijkt 

me zeer verstandig in de huidige context, in het 

bijzonder na de zomer die we in Europa 

doorgemaakt hebben.  

 

Hebt u dat verzoek ontvangen? Denkt u daarover 

na? Hebt u overleg met de Civiele Bescherming en 

de hulpdiensten aangevat over de aankoop van 

materieel dat geschikt is om zulke bosbranden te 

bedwingen?  

 

09.03  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

La procédure opérationnelle relative aux incendies 

de forêts, basée sur la philosophie d'intervention 

française adaptée au cas belge, a été mise à 

disposition des zones de secours. Des formations 

peuvent être suivies dans les écoles de pompiers. 

Depuis 2020, 1 005 participants en ont déjà suivi. 

De plus, 10 sapeurs pompiers et 2 officiers de la 

Protection civile suivent une formation en France, 

en vue de devenir formateurs. De nouveaux 

principes de formation sont aussi en cours de 

validation avec des cours spécifiques pour les 

intervenants, qui seront diffusés à partir de 2023.  

 

 

Entre 2017 et 2022, il existait un marché fédéral de 

camions spécifiques pour cette lutte. Ces véhicules 

disposent des équipements ad hoc et répondent 

aux besoins des pompiers pour la lutte contre les 

feux de forêt. Seize camions ont été commandés 

par huit zones de secours via ce marché. 

 

 

 

09.03 Minister Annelies Verlinden (Frans): De 

operationele procedure inzake bosbranden, die 

gebaseerd is op de Franse interventiefilosofie, maar 

aangepast aan de Belgische situatie, werd ter 

beschikking van de hulpverleningszones gesteld. Er 

kunnen in de brandweerscholen opleidingen 

gevolgd worden. Sinds 2020 hebben al 

1.005 deelnemers die cursussen gevolgd. 

Bovendien worden er 10 brandweerlieden en 

2 officieren van de Civiele Bescherming in Frankrijk 

opgeleid tot opleiders. De validatie van nieuwe 

opleidingsprincipes is ook aan de gang, met 

specifieke cursussen voor hulpverleners, die vanaf 

2023 gegeven zullen worden.  

 

In de periode van 2017 tot 2022 was er een 

openbare aanbesteding van de federale overheid 

voor specifieke vrachtwagens voor de bestrijding 

van bosbranden. Die voertuigen beschikken over de 

juiste uitrusting en voldoen aan de behoeften van 

de brandweer bij de bestrijding van bosbranden. Via 

die overheidsopdracht werden er door acht 

hulpverleningszones zestien vrachtwagens besteld. 
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Les formations se développent dans un groupe 

d'experts, et des contacts existent entre mon 

administration et les zones de secours mais pas 

structurellement avec les autorités régionales. Nous 

y remédierons rapidement. 

 

Een groep deskundigen werkt aan opleidingen en er 

is overleg tussen mijn administratie en de 

hulpverleningszones, maar niet structureel met de 

gewestautoriteiten. We zullen dat snel remediëren. 

 

En tant qu'acteur de ce cycle de gestion de risques, 

la Protection civile participera aux analyses à venir. 

De celles-ci découleront la préparation et les 

procédures d'intervention des services ainsi que les 

moyens d'action. 

 

 

Afin d'équiper les hélicoptères de la police en 

bombardiers d'eau, la Protection civile a acquis des 

réservoirs souples (Bambi Buckets) d'une capacité 

de 800 litres d'eau. À défaut, la Protection civile 

peut fournir une piscine de 22 000 litres alimentée 

par ses camions citernes.  

 

 

 

Au besoin, la Belgique peut recourir à l'aide 

internationale via la protection civile de l'UE: 

modules aériens feux de forêt, pool européen de 

protection civile comme les bombardiers d'eau, 

Canadairs français ou capacités rescEU, qui 

constitueront la flotte européenne permanente de 

lutte contre les feux de forêt d'ici 2026 à 2030. 

 

 

Un accord bilatéral existe aussi avec les Pays-Bas 

pour l'envoi de renforts aériens héliportés. Leurs 

hélicoptères sont équipés d'une Bambi Bucket plus 

volumineuse que les nôtres. 

 

Lors d'une récente réunion européenne, la 

collaboration a été évoquée car aucun pays n'a 

suffisamment de ressources pour faire face seul. 

Nous avons appelé la Commission à renforcer 

encore ses investissements.  

 

Als actor in die cyclus van risicobeheer zal de 

Civiele Bescherming meewerken aan de 

toekomstige analyses. Die zullen als uitgangspunt 

dienen voor de voorbereiding en de 

interventieprocedures van de diensten, en de 

actiemiddelen.  

 

Om de helikopters van de politie te kunnen uitrusten 

als blusheli heeft de Civiele Bescherming 

opvouwbare waterzakken (Bambi Buckets) met een 

capaciteit van 800 liter aangekocht. Als er geen 

waterbron in de buurt is, kan de Civiele 

Bescherming een reservoir van 22.000 liter leveren, 

dat gevuld wordt door de tankwagens van de Civiele 

Bescherming. 

 

België kan zo nodig internationale hulp inschakelen 

via het EU-mechanisme voor civiele bescherming: 

luchtmiddelen voor de bestrijding van bosbranden, 

de Europese pool voor civiele bescherming, zoals 

blusvliegtuigen, Franse blusvliegtuigen of de 

rescEU-eenheden, die de vaste Europese vloot 

voor de bestrijding van bosbranden zullen vormen 

tegen 2026-2030.  

 

Er is ook een bilateraal akkoord met Nederland voor 

het sturen van luchtversterking per helikopter. De 

Nederlandse helikopters zijn uitgerust met een 

grotere Bambi Bucket dan de onze. 

 

Op een recente Europese bijeenkomst werd de 

samenwerking besproken, want geen enkel land 

beschikt over genoeg middelen om in zijn eentje 

bosbranden het hoofd te bieden. We hebben een 

oproep gedaan aan de Commissie om nog meer 

investeringen te doen. 

 

Dans son discours sur l'état de l'Union, 

Mme von der Leyen a indiqué que de nouveaux 

investissements seraient engagés dans le rescEU. 

La Belgique doit y participer et puiser dans ces 

fonds pour investir dans des hélicoptères 

européens. 

 

J'ai demandé à mon administration d'examiner si le 

partenariat actuel avec la police fédérale, qui met 

ses hélicoptères à disposition, doit être adapté au 

vu du contexte.  

 

Mon administration contactera la Défense pour 

établir les bases d'un partenariat concernant le 

soutien héliporté dans la lutte contre les feux de 

In haar State of the Union heeft mevrouw von der 

Leyen aangegeven dat er nieuwe investeringen in 

rescEU zullen worden gedaan. België moet zich 

daarbij aansluiten en uit die middelen putten om te 

investeren in Europese helikopters. 

 

 

Ik heb mijn administratie gevraagd te onderzoeken 

of het huidige partnerschap met de federale politie, 

die haar helikopters ter beschikking stelt, in die 

context aangepast moet worden.  

 

Mijn administratie zal contact opnemen met 

Defensie om de basis te leggen voor een 

partnerschap met betrekking tot 
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forêt. La Défense a reçu beaucoup de moyens à 

des fins d'investissement. Une harmonisation me 

semble indispensable.  

 

 

 

Tous les ministres européens présents à notre 

réunion s'accordent à renforcer le mécanisme de 

solidarité et à actualiser la capacité aérienne 

rescEU. La Belgique doit y participer. 

 

helikopterondersteuning bij de bestrijding van 

bosbranden. Defensie heeft veel middelen 

ontvangen voor investeringen. Ik denk dat het 

absoluut noodzakelijk is dat die investeringen op 

elkaar afgestemd worden.  

 

Alle Europese ministers die onze vergadering 

bijwoonden zijn het erover eens dat het 

solidariteitsmechanisme versterkt moet worden en 

dat de capaciteit van de EU voor de bestrijding van 

bosbranden vanuit de lucht geactualiseerd moet 

worden. België moet daaraan participeren. 

 

09.04  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Je me réjouis 

que votre cabinet ait entrepris cette réflexion, qui 

doit aussi se développer à l'échelon européen. 

Aucun pays ne peut lutter seul.  

 

 

Je me réjouis des contacts noués avec la Défense. 

Il me semble pertinent de mutualiser notre matériel 

rescEU entre la Protection civile, les zones de 

secours et la Défense.  

 

09.04  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Ik ben blij dat 

uw kabinet die denkoefening, die ook op Europees 

niveau ontwikkeld moet worden, heeft gemaakt. 

Geen enkel land kan bosbranden in zijn eentje 

bestrijden.  

 

Ik ben blij dat er gesprekken met Defensie 

aangeknoopt werden. Het lijkt me aangewezen om 

ons rescEU-materiaal te poolen en te sharen met 

de Civiele Bescherming, de hulpverleningszones en 

Defensie.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

10 Question de Daniel Senesael à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles 

et Renouveau démocrat.) sur "Le secteur des 

centrales d’alarmes" (55029710C) 

 

10 Vraag van Daniel Senesael aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De sector van de alarmcentrales" (55029710C) 

 

10.01  Daniel Senesael (PS): Le nombre d'alarmes 

de sécurité connectées dans notre pays augmente 

très vite. L'association des centrales d'alarme 

(ACA) voudrait voir évoluer la loi pour partager les 

images directement avec la police. Cela poserait 

des questions de protection des données mais 

aussi d'égalité entre citoyens.  

 

 

Quels sont les contacts entre l'ACA, votre cabinet et 

la police à ce sujet? Que pensez-vous des 

demandes du secteur? Est-il exact que le secteur 

espère mettre en place un projet pilote l'année 

prochaine dans certaines zones de police pour 

vérifier la viabilité du système?  

 

La société Verisure propose un dispositif permettant 

de pulvériser un gaz aveuglant supposé faire fuir 

des intrus. Qu'en pensez-vous? Quel est le cadre 

légal permettant de contrôler le développement de 

ce genre de produits?  

 

10.01  Daniel Senesael (PS): Het aantal met een 

meldkamer verbonden alarminstallaties in ons land 

neemt hand over hand toe. De Associatie van 

Alarmcentrales (ACA) wil dat de wet gewijzigd wordt 

zodat de beelden rechtstreeks met de politie 

gedeeld kunnen worden. Dat doet evenwel vragen 

rijzen met betrekking tot de gegevensbescherming, 

maar ook tot de gelijkheid van alle burgers. 

 

Welke contacten zijn er tussen de ACA, uw kabinet 

en de politie? Hoe staat u tegenover de verzoeken 

van de sector? Klopt het dat de sector volgend jaar 

een proefproject zou willen opzetten in bepaalde 

politiezones om na te gaan of het systeem kan 

werken? 

 

De firma Verisure biedt een systeem aan met een 

anti-inbraakrookgordijn (ZeroVision), waardoor 

inbrekers niets meer kunnen zien en dan maar 

afdruipen. Wat is uw mening hierover? Wat is het 

wettelijke kader voor de controle van de 

ontwikkeling van dergelijke producten? 

 

10.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

La réglementation permet déjà toute transmission 

d'informations utiles sur un incident lors du 

10.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): De 

regelgeving maakt het al mogelijk dat alle nuttige 

informatie over een incident bij de melding aan de 
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signalement aux services de secours. Il existe aussi 

des règles sur les obligations de signalement en 

temps réel et l'utilisation de numéros d'urgence 

directs pour les centrales d'alarme privées. Des 

informations supplémentaires sur l'intrusion non 

permise ou les atteintes aux personnes peuvent 

êtres fournies.  

 

Il faut cependant examiner quelles modalités ou 

exigences techniques sont nécessaires pour 

garantir l'efficacité, la qualité et la valeur ajoutée 

des informations transmises. Il faut éviter qu'un 

afflux incontrôlé et non vérifié de données n'entrave 

le fonctionnement des services de secours et des 

centrales d'appel.  

 

 

D'après les règles en vigueur, aucun composant qui 

puisse gêner l'intervention des services de secours 

ou porter des lésions aux personnes ne peut être 

raccordé aux systèmes d'alarme. Seules les 

autorités disposent du monopole de l'exercice de la 

violence.  

 

hulpdiensten doorgegeven wordt. Er bestaan ook 

regels rond de verplichtingen bij realtimemeldingen 

en het gebruik van rechtstreekse noodnummers 

voor particuliere alarmcentrales. Er kan aanvullende 

informatie over een ongeoorloofde binnendringing 

of over misdrijven tegen personen verstrekt worden.  

 

 

Er moet evenwel nagegaan worden welke 

technische modaliteiten of vereisten er nodig zijn 

om de doeltreffendheid, de kwaliteit en de 

toegevoegde waarde van de verstrekte informatie te 

waarborgen. Men moet voorkomen dat een 

ongecontroleerde stroom van niet-geverifieerde 

gegevens de werking van de hulpdiensten en 

noodcentrales belemmert. 

 

Volgens de geldende regels mogen er geen 

componenten op het alarmsysteem aangesloten 

worden die de interventie van de hulpdiensten 

kunnen hinderen of letsels kunnen toebrengen aan 

personen. Alleen de overheid beschikt over een 

geweldsmonopolie.  

 

C'est là une pierre angulaire de l'État de droit. 

Aucun composant pouvant entraîner une atteinte à 

ce principe ne peut être toléré.  

 

Dat is een van de hoekstenen van de rechtsstaat. 

Men mag niet dulden dat bepaalde componenten 

dat principe op losse schroeven zouden zetten. 

 

10.03  Daniel Senesael (PS): Merci pour ces 

précisions.  

 

10.03  Daniel Senesael (PS): Ik dank u voor deze 

toelichtingen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

11 Questions jointes de 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le festival Frontnacht et l'avis de 

l'OCAM" (55029719C) 

- Ahmed Laaouej à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le festival de musique 

Frontnacht" (55029724C) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le festival néonazi international 

à Ypres" (55029748C) 

 

11 Samengevoegde vragen van 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het festival Frontnacht en het rapport van het 

OCAD" (55029719C) 

- Ahmed Laaouej aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het festival Frontnacht" (55029724C) 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het internationale neonazifestival in Ieper" 

(55029748C) 

 

Président: Koen Metsu 

 

Voorzitter: Koen Metsu 

 

11.01  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Le conseil 

échevinal de Ypres avait autorisé un festival 

néonazi dans le cadre de l'IJzerwake. Grâce à la 

vigilance de la presse et de militants antifascistes, il 

l'a annulé le 16 août. L'OCAM avait pourtant rendu 

un rapport relevant la dangerosité de l'évènement, 

dès le 5 août. Les services de renseignement 

11.01  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Het 

stadsbestuur van Ieper had toestemming gegeven 

voor een neonazistisch festival in het kader van de 

IJzerwake. Dankzij de waakzaamheid van de pers 

en antifascistische militanten werd het evenement 

op 16 augustus afgelast. Het OCAD had nochtans 

op 5 augustus al een verslag uitgebracht waarin het 
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européens et américains s'inquiétaient du 

regroupement des invités de Frontnacht. 

 

 

 

Avez-vous été prévenue de l'évènement et du 

rapport de l'OCAM? Quelle a été votre réaction? 

Pourquoi a-t-il fallu onze jours pour l'annuler? Est-il 

prévu de surveiller davantage les activités de 

Frontnacht? 

 

wees op het gevaar dat het evenement inhield. 

Europese en Amerikaanse inlichtingendiensten 

waren ongerust over de samenkomst van 

Frontnachtbezoekers. 

 

Werd u op de hoogte gebracht van het evenement 

en het verslag van het OCAD? Wat was uw reactie? 

Waarom duurde het elf dagen eer het evenement 

afgelast werd? Zijn er plannen om het toezicht op 

de activiteiten van Frontnacht aan te scherpen? 

 

Voorzitter: Ortwin Depoortere 

 

Voorzitter: Ortwin Depoortere 

 

11.02  Ahmed Laaouej (PS): Le collège d'Ypres a 

interdit le festival de musique Frontnacht, qui devait 

se tenir le 27 août, en marge de l'IJzerwake. Les 

liens avec la mouvance néo-nazie étaient 

manifestes. Les autorités locales ont fait savoir 

qu'elles avaient autorisé le festival en mai 

lorsqu'elles ne connaissaient pas les invités.  

 

11.02  Ahmed Laaouej (PS): Het stadsbestuur van 

Ieper heeft het muziekfestival Frontnacht, dat op 

27 augustus in de marge van de IJzerwake zou 

plaatsvinden, verboden. Er waren duidelijke banden 

met de neonazistische beweging. De lokale 

autoriteiten hebben laten weten dat ze het festival in 

mei hadden toegestaan zonder te weten welke 

groepen er zouden optreden.  

 

La condition de l'autorisation initiale étant qu'aucun 

groupe néonazi ne se produise, elles ont sollicité 

l'avis de l'OCAM. La Sûreté de l'État aurait échangé 

des informations avec ses partenaires étrangers. 

Des informations sont alors apparues indiquant que 

les services de renseignement européens et 

étrangers considéraient l'Ijzerwacht comme une 

"menace d'extrême droite". 

 

 

Face au flou qui entoure l'événement, pouvez-vous 

rappeler le rôle de l'OCAM et de la Sûreté de l'État 

dans les avis remis aux autorités? Sur quelle base 

les autorités publiques peuvent-elles interdire de 

tels événements? Comment expliquez-vous qu'un 

tel événement ait été autorisé malgré l'avis de 

l'OCAM? Le dernier rapport de l'OCAM indiquant 

une montée en puissance de l'extrémisme de 

droite, comptez-vous prendre des directives vis-à-

vis de vos services? 

 

Aangezien de voorwaarde van de oorspronkelijke 

vergunning was dat er geen neonazistische groepen 

zouden optreden, werd het OCAD om advies 

gevraagd. De Veiligheid van de Staat heeft naar 

verluidt informatie uitgewisseld met haar 

buitenlandse partners. Daaruit kwam aan het licht 

dat Europese en buitenlandse inlichtingendiensten 

de IJzerwake als een 'extreemrechtse dreiging' 

beschouwden. 

 

Het evenement is gehuld is een waas van 

onduidelijkheid. Kunt u nog eens uiteenzetten welke 

rol het OCAD en de Veiligheid van de Staat 

speelden bij het adviseren van de autoriteiten? Op 

basis waarvan kan de overheid dergelijke 

evenementen verbieden? Hoe verklaart u dat een 

dergelijk evenement toegestaan werd ondanks het 

OCAD-advies? In het laatste rapport van het OCAD 

wordt erop gewezen dat rechts-extremisme in 

opmars is. Bent u in het licht daarvan van plan 

richtlijnen te geven aan uw diensten? 

 

11.03  Julie Chanson (Ecolo-Groen): L’Ijzerwacht 

est un festival qui rassemble des sympathisants 

d’extrême droite et néonazis de toute l’Europe. Les 

services de renseignement européens et 

américains se sont alarmés de la tenue de cet 

événement. L’OCAM avait remis un avis rassurant 

au collège communal d’Ypres, lequel a finalement 

interdit le festival, après l'avoir autorisé en mai. 

 

 

Comment comprendre l’avis rassurant de l’OCAM? 

Comment expliquer que l’OCAM, contrairement aux 

services de renseignement, n’ait pas vu de 

menace? Ses avis sont-ils contraignants ou 

11.03  Julie Chanson (Ecolo-Groen): De 

IJzerwake is een festival dat sympathisanten van 

extreemrechts en neonazi's uit heel Europa 

bijeenbrengt. Europese en Amerikaanse 

inlichtingendiensten waren verontrust dat het 

evenement zou plaatsvinden. Het OCAD had een 

geruststellend advies uitgebracht aan het 

stadsbestuur van Ieper, dat het festival uiteindelijk 

verbood, nadat het dat in mei had toegestaan. 

 

Hoe moeten we het geruststellende advies van het 

OCAD begrijpen? Hoe valt het te verklaren dat het 

OCAD, in tegenstelling tot de inlichtingendiensten, 

geen enkele dreiging zag? Zijn de adviezen van het 
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informatifs? La concertation entre autorité locale et 

ministre fait-elle partie de la procédure? Les 

autorités locales sont-elles seules compétentes 

pour autoriser un évènement? L’OCAM est attentif 

aux menaces terroristes d'extrémistes religieux. 

Est-ce le cas avec les groupes d’extrême droite? Ne 

faudrait-il pas être plus vigilants à leur égard? 

Combien de personnes ou groupuscules font-ils 

l’objet d’une attention de l’OCAM? Confirmez-vous 

qu’aucun ne figurait parmi les organisateurs ou 

participants de l’évènement? 

 

OCAD bindend of informatief? Maakt overleg tussen 

de lokale autoriteiten en de minister deel uit van de 

procedure? Zijn alleen de lokale autoriteiten 

bevoegd om een evenement toe te staan? Het 

OCAD is alert op terroristische dreigingen van 

religieuze extremisten. Vallen daar ook 

extreemrechtse groepen onder? Moeten we niet 

waakzamer zijn tegenover hen? Aan hoeveel 

personen of groepen besteedt het OCAD aandacht? 

Kunt u bevestigen dat geen van de deelnemers of 

organisatoren van het evenement door het OCAD in 

de gaten gehouden wordt? 

 

11.04  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Le 2 juin, le Centre de crise national a demandé à 

l'OCAM une analyse de la menace terroriste 

extrémiste après l'annonce du festival Frontnacht à 

Ypres les 27 et 28 août. Le 5 août, l'OCAM a remis 

son évaluation qui souligne l'orientation néofasciste 

et néonazie de plusieurs groupes présents au 

festival et le fait que le public serait partiellement 

issu de la sphère extrémiste de droite belge et 

internationale. Il indiquait que l'événement ayant été 

médiatisé, des actions antifascistes étaient 

possibles avec d'éventuelles confrontations 

violentes. 

 

 

 

Les évaluations de l'OCAM sont transmises à 

différents services et autorités et servent au Centre 

de crise national à déterminer les mesures à 

prendre. L'OCAM n'a pas vocation d'interdire un 

événement. Toute forme d'extrémisme incitant à la 

violence relève de la stratégie TER, coordonnée par 

l'OCAM, à laquelle participent de nombreux acteurs. 

 

 

Le 31 août 2022, 29 personnes sur 115 reprises 

dans la base de données commune comme 

"extrémiste potentiellement violent" relevaient de 

l'extrême droite. Sur un total de 98 personnes, 40 

étaient enregistrées comme propagandistes de 

haine pour diffuser cette idéologie. 

 

11.04 Minister Annelies Verlinden (Frans): Op 

2 juni heeft het Nationaal Crisiscentrum het OCAD 

gevraagd de terreurdreiging uit extremistische hoek 

te analyseren na de aankondiging dat het 

Frontnachtfestival in Ieper zou plaatsvinden op 27 

en 28 augustus. Op 5 augustus heeft het OCAD zijn 

evaluatie overgelegd, waarin de neofascistische en 

neonazistische strekking van verschillende groepen 

op het festival onderstreept wordt, evenals het feit 

dat het publiek voor een deel in Belgische en 

internationale extreemrechtse kringen gesitueerd 

moest worden. Gelet op de grote media-aandacht 

voor het evenement zouden er antifascistische 

acties verwacht mogen worden, met eventuele 

gewelddadige confrontaties. 

 

De evaluaties van het OCAD worden aan 

verschillende diensten en overheden overgezonden; 

het Nationaal Crisiscentrum baseert zich erop om 

maatregelen te nemen. Het is niet de taak van het 

OCAD om een evenement te verbieden. Elke vorm 

van extremisme die aanzet tot geweld valt onder de 

Strategie TER, die door het OCAD gecoördineerd 

wordt en waaraan vele actoren deelnemen. 

 

Op 31 augustus 2022 kwamen 29 van de 

115 personen die in de gemeenschappelijke 

gegevensbank als 'potentieel gewelddadige 

extremisten' gelabeld waren uit extreemrechtse 

hoek. 40 van de in totaal 98 als 'haatpropagandist' 

geregistreerde personen stonden als dusdanig 

geboekstaafd omdat ze deze ideologie uitdroegen. 

 

11.05  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Vous ne m'avez 

pas dit si vous aviez été prévenue le 5 août et 

quelle fut votre réaction. Pourquoi a-t-il fallu onze 

jours entre le rapport informant de la dangerosité de 

l'évènement et son interdiction?  

 

11.05  Nabil Boukili (PVDA-PTB): U hebt me niet 

gezegd of u op 5 augustus werd verwittigd en hoe u 

daarop gereageerd hebt. Waarom zijn er elf dagen 

verstreken tussen de mededeling van het verslag 

over het gevaarlijke karakter van het evenement en 

het verbod?  

 

11.06  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

L'OCAM partage son analyse avec ses partenaires. 

Ce n'est pas à moi de prendre la décision mais aux 

autorités locales.  

 

11.06 Minister Annelies Verlinden (Frans): Het 

OCAD deelt zijn analyse met zijn partners. Het staat 

niet aan mij om de beslissing te nemen, maar aan 

de lokale autoriteiten.  
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11.07  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Vous n'avez 

donc pas réagi à ce rapport?  

 

11.07  Nabil Boukili (PVDA-PTB): U hebt dus niet 

op dat verslag gereageerd? 

 

11.08  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Ce n'est pas la procédure.  

 

11.08 Minister Annelies Verlinden (Frans): Dat is 

niet de geëigende procedure. 

 

11.09  Ahmed Laaouej (PS): Il est essentiel que 

les autorités locales soient rapidement informées 

par l'OCAM ou la sûreté de l'État d'un risque lié à un 

événement à l'initiative ou impliquant des 

groupuscules d'extrême droite violents pour statuer 

sur son autorisation. Nous ne comprendrions pas 

que certains passent à travers les mailles du filet. Il 

aura fallu ici plusieurs jours et cela a suscité l'émoi. 

Certains avancent masqués en introduisant le 

dossier auprès de la commune et l'on découvre 

ensuite le contenu du programme.  

 

11.09  Ahmed Laaouej (PS): Het is essentieel dat 

het OCAD of de Veiligheid van de Staat de lokale 

autoriteiten snel informeert over een risico dat 

verbonden is aan een evenement dat 

georganiseerd wordt door gewelddadige 

extreemrechtse groeperingen of waarbij die 

groeperingen betrokken zijn, zodat die autoriteiten 

kunnen beslissen of dat al dan niet mag doorgaan. 

Wij begrijpen niet dat sommigen door de mazen 

van het net glippen. Er zijn in dit geval verschillende 

dagen verstreken en dat heeft voor beroering 

gezorgd. Sommigen komen als een wolf in 

schaapskleren naar het gemeentehuis om een 

dossier in te dienen en achteraf ontdekt men pas 

hoe gevaarlijk de inhoud ervan wel is.  

 

Nous devons être vigilants et voir s'il est possible 

d'utiliser la loi permettant de dissoudre des milices 

privées. La Sûreté de l'État souligne le risque que 

font courir à notre pays les groupuscules radicaux 

d'extrême droite. 

 

Wij moeten waakzaam blijven en nagaan of we 

gebruik kunnen maken van de wet die het mogelijk 

maakt om privémilities te ontbinden. De Veiligheid 

van de Staat beklemtoont het risico voor ons land 

van die radicale extreemrechtse groeperingen. 

 

11.10  Julie Chanson (Ecolo-Groen): J'appelle à la 

vigilance. Les failles dans le canal d'information ont 

engendré des articles de presse qui ont un impact 

négatif sur notre institution et notre manière de 

lutter contre les groupuscules d'extrême droite. La 

procédure doit être remise en question pour éviter 

un tel délai avant l'interdiction. Les services doivent 

pouvoir s'adapter à ces groupes qui s'infiltrent de 

plus en plus et passent à travers les mailles du filet. 

 

11.10  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Ik roep op tot 

waakzaamheid. De tekortkomingen in de 

informatiedoorstroming hebben geleid tot artikelen 

in de pers die een negatieve impact hebben op 

onze instelling en op onze manier om 

extreemrechtse groeperingen te bestrijden. De 

procedure moet ter discussie worden gesteld om te 

vermijden dat er zoveel tijd verstrijkt alvorens er een 

verbod wordt ingesteld. De diensten moeten zich 

kunnen aanpassen aan die groeperingen die almaar 

meer in onze samenleving infiltreren en door de 

mazen van het net glippen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

12 Questions jointes de 

- Daniel Senesael à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La DAB" (55029726C) 

- Vanessa Matz à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le procès des attentats à 

Bruxelles" (55029734C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "La DAB" (55030242C) 

- Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les effectifs et le budget de la 

DAB à la lumière de ses missions" (55030291C) 

12 Samengevoegde vragen van 

- Daniel Senesael aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De DAB" (55029726C) 

- Vanessa Matz aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het proces van de aanslagen in Brussel" 

(55029734C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De DAB" (55030242C) 

- Philippe Pivin aan Annelies Verlinden 
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 (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De personeelssterkte en het budget van de DAB 

in het licht van haar opdrachten" (55030291C) 

 

12.01  Daniel Senesael (PS): La sécurisation du 

procès des attentats de Bruxelles relève des 

missions de la Direction de la sécurisation de la 

Police fédérale (DAB), créée pour sécuriser le 

transfert de détenus, les sites nucléaires, les 

aéroports, les institutions nationales et 

internationales et les palais royaux. Son directeur 

manque d'effectifs et note que ses agents seront de 

plus en plus sollicités. Il souhaite un budget 

spécifique pour le salaire des policiers en charge du 

procès des attentats de Bruxelles (entre 5 et 

6 millions d'euros). L'attractivité du métier de 

policier se pose aussi pour la DAB. 

 

 

 

Qu'en est-il du manque d'effectifs au sein de la 

DAB, et de la concertation syndicale? Le budget de 

la DAB suffit-il pour les salaires et les heures 

supplémentaires liées à cette mission? Quels sont 

vos objectifs pour le recrutement?  

 

12.01  Daniel Senesael (PS): De beveiliging van 

het proces over de aanslagen te Brussel behoort tot 

de opdrachten van de Directie beveiliging van de 

federale politie (DAB), die opgericht werd om de 

overbrenging van gedetineerden, de kerncentrales, 

de luchthavens, de nationale en internationale 

instellingen en de koninklijke paleizen te beveiligen. 

De directeur van de DAB kampt met een 

personeelstekort en merkt op dat er steeds vaker 

een beroep gedaan wordt op zijn agenten. Hij 

vraagt om specifieke middelen voor de lonen van 

de politieagenten die voor het proces over de 

aanslagen te Brussel instaan (5 à 6 miljoen euro). 

De aantrekkelijkheid van het politieberoep is ook 

voor de DAB een aandachtspunt. 

 

Hoe staat het met het personeelstekort bij de DAB 

en met het overleg met de vakbonden? Zijn de 

middelen van de DAB toereikend om de lonen en 

de overuren in verband met die opdracht te 

betalen? Wat zijn uw doelstellingen op het stuk van 

rekrutering?  

 

12.02  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Les syndicats 

de police s'inquiètent de la forte pression sur les 

services à l'occasion du procès des attentats. Selon 

la CGSP Police, le manque de moyens pèse sur la 

DAB: elle devrait fonctionner avec 1 600 personnes 

mais il en manque 350. De nombreux agents la 

quittent sans être remplacés à temps, selon son 

directeur. Voici quelques mois, deux agents de la 

DAB ont dénoncé leurs conditions de travail 

inhumaines. Plus de 50 % du personnel risquerait le 

burn-out, selon une enquête commandée par la 

police fédérale. 

 

 

 

 

 

Prévoyez-vous des recrutements pour les 

350 postes vacants? Comment améliorerez-vous 

les conditions de travail pour permettre la bonne 

tenue du procès et rendre la police plus attractive? 

 

12.02  Nabil Boukili (PVDA-PTB): De 

politievakbonden maken zich zorgen over de grote 

druk waaronder de diensten staan naar aanleiding 

van het proces over de aanslagen. Volgens 

ACOD Politie heeft de DAB te lijden onder het 

gebrek aan middelen: bij de dienst zouden er 

1.600 personen moeten werken, maar er schieten 

er 350 tekort. Tal van agenten verlaten de dienst 

zonder tijdig vervangen te worden, aldus de 

directeur van de DAB. Enkele maanden geleden 

hebben twee agenten van de DAB een boekje 

opengedaan over hun onmenselijke 

werkomstandigheden. Volgens een enquête die 

door de federale politie besteld werd, zou meer dan 

50 % van het personeel op de rand van een burn-

out staan.  

 

Zal er personeel aangeworven worden om de 

350 vacante betrekkingen op te vullen? Hoe zult u 

de arbeidsomstandigheden verbeteren, zodat het 

proces in goede omstandigheden kan verlopen en 

werken bij de politie aantrekkelijker kan worden 

gemaakt? 

 

12.03  Philippe Pivin (MR): Sous la législature 

précédente, la DAB était un chantier important et 

les objectifs étaient ambitieux: on annonçait le 

recrutement de 1 600 agents. Pourtant, le directeur 

de la DAB indique que l'unité ne compte que 

1 341 membres. Or, dans trois mois, la DAB va 

12.03  Philippe Pivin (MR): Tijdens de vorige 

legislatuur was de DAB een belangrijk project en 

werden er ambitieuze doelstellingen geformuleerd: 

men kondigde aan dat er 1.600 agenten 

aangeworven zouden worden. Nochtans stelt de 

directeur van de DAB dat de eenheid slechts 
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devoir reprendre la surveillance policière des sites 

de Mol, de Doel et de Geel, tandis que le procès 

des attentas terroristes va monopoliser une partie 

de ses agents. 

 

 

Confirmez-vous ce déficit de personnel? Comment 

allez-vous permettre à la DAB de remplir ses 

missions? Est-il vrai qu'il n'y a pas de budget 

particulier pour couvrir les coûts liés au procès des 

attentats?  

 

1.341 manschappen telt. Over drie maanden moet 

de DAB echter de politiebewaking overnemen van 

de sites van Mol, Doel en Geel, terwijl een groot 

deel van de DAB-agenten voltijds ingezet zal 

worden op het terrorismeproces. 

 

Bevestigt u dit personeelstekort? Hoe zult u de DAB 

in staat stellen om haar opdrachten te vervullen? 

Klopt het dat er geen specifiek budget is om de 

kosten die met het terrorismeproces verband 

houden te dekken?  

 

12.04 Annelies Verlinden, ministre (en français): 

La Direction de la sécurisation est toujours en 

développement. Elle compte 1 342 membres dont 

1 285 dans le cadre opérationnel et 57 dans le 

cadre administratif et logistique.  

 

Elle a pris toutes les dispositions utiles pour mettre 

à disposition l'effectif nécessaire à la sécurité du 

procès des attentats. Les agents sont engagés du 

lundi au jeudi sur des prestations de douze heures 

par journée maximum, afin de respecter leur statut 

et de tendre à un maximum de 50 heures par 

semaine. Le dimanche qui précède cette suite de 

quatre jours ainsi que les vendredis samedis et 

dimanches qui suivent, ils seront en repos 

systématique. Une réserve opérationnelle est 

prévue pour organiser une relève.  

 

 

La DAB travaille en parfaite entente avec la 

Direction du personnel de la police fédérale afin de 

stimuler le recrutement d'agents de sécurité et de 

compléter l'effectif de la DAB. Ainsi, 114 aspirants 

agents sont en formation et rejoindront bientôt la 

DAB. La DAB entend proposer divers trajets 

possibles d'évolution de carrière.  

 

 

La Direction de la protection (DAP), chargée de 

certaines tâches lors du procès, connaît un déficit 

de personnel de près de 50 %. Des dizaines de 

membres de la DAB ont suivi une formation 

particulière afin d'exécuter les missions de 

transferts à risque de la DAP.  

 

 

Les coûts supplémentaires pour la police locale 

générés par le procès des attentats sont l'un des 

dossiers prioritaires du conclave budgétaire à venir. 

 

12.04 Annelies Verlinden (Frans): De Directie 

beveiliging is nog in ontwikkeling. Ze telt 

1.342 leden, waarvan 1.285 operationele 

medewerkers en 57 administratieve en logistieke 

medewerkers.  

 

Ze heeft al het nodige gedaan om voldoende 

personeel ter beschikking te stellen voor de 

beveiliging van het proces over de aanslagen. De 

agenten worden van maandag tot en met 

donderdag ingezet gedurende maximaal twaalf uur 

per dag, om hun statuut te respecteren en te 

streven naar maximaal 50 uur per week. Op de 

zondag die aan die vierdaagse werkweek 

voorafgaat en op de daaropvolgende vrijdag, 

zaterdag en zondag hebben ze systematisch geen 

dienst. Er is een operationele reserve gepland om 

een aflossing te regelen.  

 

De DAB werkt nauw samen met de Directie van het 

personeel van de federale politie om de aanwerving 

van veiligheidsagenten te bevorderen en het 

personeelsbestand van de DAB aan te vullen. Zo 

worden er momenteel 114 aspirant-agenten 

opgeleid, die binnenkort de DAB zullen vervoegen. 

De DAB wil verschillende carrièremogelijkheden 

bieden.  

 

De Directie bescherming (DAP), die met bepaalde 

taken tijdens het proces belast is, heeft een 

personeelstekort van bijna 50 %. Enkele tientallen 

DAB-leden hebben een speciale opleiding gevolgd 

om de opdrachten van de DAP met betrekking tot 

de overdracht van gevaarlijke gevangenen uit te 

voeren.  

 

De extra kosten voor de lokale politie als gevolg van 

het proces over de aanslagen zijn een van de 

prioriteiten bij het komende begrotingsconclaaf. 

 

12.05  Daniel Senesael (PS): Nous veillerons à ce 

que vos ambitions puissent se traduire dans les 

faits. 

 

12.05  Daniel Senesael (PS): Wij zullen erop 

toezien dat uw ambities waargemaakt kunnen 

worden. 

 

12.06  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Je me réjouis 

des recrutements prévus. Si la DAB supplée aux 

12.06  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Ik ben blij met 

de geplande indienstnemingen. Als de DAB de DAP 
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missions de la DAP, c'est un double manque 

d'effectifs que l'on provoque. Il faudra remplir le 

cadre pour éviter ce jeu de chaises musicales.  

 

in haar opdrachten bijstaat, ontstaat er tweemaal 

een personeelstekort. De personeelsformatie zal 

volledig vervuld moeten worden om een dergelijke 

stoelendans te vermijden. 

 

12.07  Philippe Pivin (MR): Je vous soutiens dans 

vos efforts et j'espère de bons résultats lors du 

conclave budgétaire car il s'agit d'un outil formidable 

qu'il faut rendre attrayant si on veut remplir les 

cadres.  

 

 

Lors de l'audience préliminaire au procès des 

attentats, la manière dont les membres de la DAB 

étaient traités a fait grincer des dents: il faudrait 

faire passer un message à la direction quant au 

bien-être effectif de son personnel. 

 

12.07  Philippe Pivin (MR): Ik steun u in uw 

inspanningen en ik hoop op een gunstig resultaat 

tijdens het begrotingsconclaaf, want het betreft een 

prachtig instrument dat aantrekkelijk moet worden 

gemaakt als men de formatie volledig vervuld wil 

zien. 

 

Tijdens de inleidende zitting van het proces over de 

aanslagen, heeft de manier waarop de leden van de 

DAB behandeld werden tot tandengeknars geleid: 

men zou een signaal moeten afgeven aan de 

directie met betrekking tot het effectieve welzijn van 

haar personeel.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

13 Question de Daniel Senesael à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles 

et Renouveau démocrat.) sur "Les statistiques de 

criminalité 2021 de la police fédérale" 

(55029727C) 

 

13 Vraag van Daniel Senesael aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De criminaliteitscijfers voor 2021 van de federale 

politie" (55029727C) 

 

13.01  Daniel Senesael (PS): Des actions de 

sensibilisation sont-elles prévues face à la hausse 

constante de la cybercriminalité?  

 

Pour contrer ce phénomène, la police investit dans 

les moyens ICT et recrute des profils spécialisés. 

Combien ont-ils été engagés ces deux dernières 

années et combien le seront encore? En quoi 

consiste l'investissement ICT? La formation 

policière contient-elle un enseignement aux enjeux 

informatiques? Y a-t-il un appui centralisé aux 

zones locales? 

 

 

 

Face à l'augmentation des infractions à la loi 

football, un plan d'action "Ensemble pour un football 

sûr" a été lancé. Quelle est sa teneur et quel sera le 

rôle de chaque partie?  

 

13.01  Daniel Senesael (PS): Staan er in het licht 

van de gestage toename van de cybercriminaliteit 

sensibiliseringsinitiatieven op stapel? 

 

Om dat fenomeen aan te pakken investeert de 

politie in ICT-middelen en worden er 

gespecialiseerde profielen gerekruteerd. Hoeveel 

gespecialiseerde profielen werden er de jongste 

twee jaar aangeworven en hoeveel zullen er nog 

aangeworven worden? Waaruit bestaat de 

investering in ICT? Wordt er in de politieopleiding 

aandacht besteed aan ICT-vaardigheden? Bestaat 

er een gecentraliseerde steundienst voor de lokale 

politiezones? 

 

Naar aanleiding van de toename van het aantal 

inbreuken op de voetbalwet werd het actieplan 

'Samen voor veilig voetbal' gelanceerd. Wat houdt 

dat actieplan precies in en welke rol speelt elke 

partij?  

 

13.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Je vous renvoie au SPF Économie et au Centre 

pour la Cybersécurité Belgique pour la première 

question. 

 

Ces deux dernières années, 24 inspecteurs 

principaux spécialisés ICT ont été recrutés. 

L'objectif est de 43 pour 2023. La DGJ a engagé 

depuis fin 2020 une trentaine de collaborateurs 

civils très spécialisés. Elle présente les divers 

13.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): Voor 

de eerste vraag verwijs ik u door naar de FOD 

Economie en naar het Centrum voor Cybersecurity 

België. 

 

De jongste twee jaar werden er 24 gespecialiseerde 

hoofdinspecteurs ICT aangeworven. Het is de 

bedoeling om hun totale aantal tegen 2023 op 43 te 

brengen. De DGJ heeft sinds eind 2020 een 

dertigtal hooggespecialiseerde burgerprofielen 
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services ICT de la police fédérale dans les écoles 

pour attirer ces profils. Les investissements ICT 

visent l'achat de matériel informatique et de 

licences de logiciels. La criminalité informatique est 

abordée dans le module "Domaines spécifiques du 

droit" de la formation de base.  

 

aangeworven. Die directie gaat de verschillende 

ICT-diensten van de federale politie in de scholen 

voorstellen om dergelijke profielen aan te trekken. 

De investeringen in ICT betreffen de aankoop van 

hardware en softwarelicenties. Cybercriminaliteit 

komt aan bod in de module 'domeinspecifiek recht' 

van de basisopleiding.  

 

La formation de base des inspecteurs principaux 

spécialisés aborde la criminalité informatique. La 

spécialisation ICT est réservée aux profils recrutés 

pour cette tâche et se donne dans la foulée de la 

formation de base.  

 

 

Un appui fédéral aux zones est prévu via les 

directions judiciaires déconcentrées, en particulier 

les Computer Crime Units (CCU). Selon ses 

moyens, chaque CCU développe une offre de 

service pour ses partenaires de l'arrondissement 

judiciaire, notamment l'analyse des supports 

informatiques saisis. Il existe un point centralisé 

accessible à tous les policiers, qui informe des 

enjeux technologiques et conseille quant aux tâches 

quotidiennes. 

 

 

 

Un plan d'action élaboré avec la Pro League, la 

cellule football du SPF, les services de police, les 

clubs professionnels et la fédération de football vise 

la sécurité dans et à l'extérieur des stades. 

L'objectif est la tolérance zéro des infractions liées 

au racisme et aux discriminations, à l'utilisation 

illégale d'engins pyrotechniques et à la violence 

physique. Les possibilités d'identification en cas 

d'infraction ont fortement augmenté. Une attention 

aux caméras de surveillance du stade est utile 

comme une billetterie adaptée. 

 

Cybercriminaliteit komt aan bod in de basisopleiding 

van de gespecialiseerde hoofdinspecteurs. De 

specialisatie ICT is voorbehouden voor profielen die 

specifiek voor die taak aangeworven worden. De 

daartoe verstrekte opleiding sluit direct aan op de 

basisopleiding. 

 

De zones kunnen rekenen op federale steun via de 

gedeconcentreerde gerechtelijke directies, in het 

bijzonder de Computer Crime Units (CCU). 

Afhankelijk van zijn middelen werkt elke CCU een 

dienstenaanbod uit voor zijn partners van het 

gerechtelijk arrondissement. Het gaat dan met 

name over de analyse van in beslag genomen 

informatiedragers. Vanuit een gecentraliseerd punt, 

dat voor alle politieagenten toegankelijk is, wordt 

informatie verstrekt over technologische 

uitdagingen en advies verleend bij de dagelijkse 

taken. 

 

Samen met de Pro League, de Voetbalcel van de 

FOD, de politiediensten, de profclubs en de 

voetbalbond werd er een actieplan uitgewerkt voor 

de veiligheid in en rond de stadions. De bedoeling is 

om een nultolerantie te hanteren voor misdrijven die 

ingegeven zijn door racisme of discriminatie, voor 

het illegaal gebruik van pyrotechnisch materiaal en 

fysiek geweld. Nu zijn er veel meer mogelijkheden 

om de betrokkenen te identificeren als er een 

misdrijf gepleegd wordt. Het kan nuttig zijn om 

aandacht te besteden aan de bewakingscamera's 

van het stadion en na te denken over een 

aangepaste ticketverkoop.  

 

Les autorités veilleront à appliquer rapidement et 

uniformément les sanctions dans tous les stades. 

Des sanctions strictes minimales seront intégrées 

dans la loi football. Une procédure d'exclusion civile 

supralocale est aussi essentielle. 

 

De autoriteiten zullen erop toezien dat de sancties 

in alle stadions snel en eenvormig worden 

toegepast. Er zullen minimale strenge sancties in de 

voetbalwet worden opgenomen. Een supralokale 

procedure van burgerrechtelijke uitsluiting is 

eveneens essentieel.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

14 Questions jointes de 

- Daniel Senesael à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le rapport d’activités 2021 de 

l’OCAM" (55029731C) 

- Daniel Senesael à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

14 Samengevoegde vragen van 

- Daniel Senesael aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het activiteitenverslag 2021 van het OCAD" 

(55029731C) 

- Daniel Senesael aan Annelies Verlinden 
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démocrat.) sur "La direction de l’OCAM" 

(55029868C) 

 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De directie van het OCAD" (55029868C) 

 

14.01  Daniel Senesael (PS): Que pensez-vous 

des constats du rapport d'activité 2021 de l'OCAM 

concernant les implications pour les forces de 

police? Combien y a-t-il d'Information Officers et 

combien ont-ils suivi la formation de l'OCAM? Est-

elle certificative? Selon quels critères les policiers 

sont-ils sélectionnés? Une formation est-elle prévue 

dans la formation de base? Ces sessions sont-elles 

à nouveau dispensées pour rattraper le retard du à 

la pandémie?  

 

 

 

Où en est la procédure de sélection de la direction 

de l'OCAM? Quel est le calendrier? Quelle est 

l'organisation interne à la direction de l'OCAM? 

 

14.01  Daniel Senesael (PS): Wat is uw reactie op 

de vaststellingen in het activiteitenverslag 2021 van 

het OCAD met betrekking tot de implicaties ervan 

voor de politie? Hoeveel Information Officers zijn er 

en hoeveel van hen hebben de opleiding van het 

OCAD gevolgd? Is er een certificaat aan de 

opleiding verbonden? Aan de hand van welke 

criteria worden de politieagenten geselecteerd? Is 

er een specifieke vorming in dit verband in het 

kader van de basisopleiding? Worden die sessies 

weer georganiseerd om de achterstand als gevolg 

van de pandemie weg te werken?  

 

Wat is de stand van zaken met betrekking tot de 

selectieprocedure voor de directie van het OCAD? 

Wat is het tijdpad? Hoe is de directie van het OCAD 

intern georganiseerd? 

 

14.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Tous les partenaires doivent réserver une attention 

accrue aux extrémismes. Les services partenaires 

reçoivent des notifications de menaces proférées, 

notamment, sur les réseaux sociaux. Chaque 

analyse de la menace qui entraîne des mesures 

génère l'engagement de capacités de la police 

intégrée.  

 

L'Information Officer est un membre de la police 

locale qui soutient le chef de corps dans son 

approche de la radicalisation, de l'extrémisme et du 

terrorisme et participe à la task force et aux cellules 

de sécurité intégrée locale. 

 

14.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): Alle 

partners moeten extra aandacht besteden aan 

vormen van extremisme. De partnerdiensten 

ontvangen meldingen van bedreigingen die geuit 

worden, met name op sociale media. Elke analyse 

van de bedreiging die aanleiding geeft tot 

maatregelen leidt tot de inzet van capaciteit van de 

geïntegreerde politie.  

 

De Information Officer is een personeelslid van de 

lokale politie dat de korpschef ondersteunt in diens 

aanpak van radicalisering, extremisme en 

terrorisme en dat deel uitmaakt van de taskforce en 

de lokale integrale veiligheidscellen. 

 

On recense 358 membres de la police locale en 

tant qu'Information Officer. Depuis 2019, 

386 personnes ont suivi cette formation. Les chefs 

de corps des zones de police désignent ceux qui la 

suivront. Elle a été offerte aux membres de la police 

fédérale participant aux task forces locales et aux 

membres des cellules radicalisme.  

 

 

La formation community policing preventing 

radicalisation and terrorism est intégrée dans la 

formation des inspecteurs pour qu'ils puissent 

identifier les signaux de radicalisme et 

d'extrémisme.  

 

Les sessions annulées à cause du covid ont été 

organisées par la suite. Cette formation sera 

adaptée et sera dénommée Stratégie TER, 

approche multidisciplinaire du terrorisme et de 

l'extrémisme. Elle dure trois jours. On propose 

aussi des journées complémentaires thématiques. 

358 leden van de lokale politie zijn Information 

Officer. Sinds 2019 hebben 386 personen die 

opleiding gevolgd. De korpschefs van de 

politiezones wijzen de personeelsleden aan die de 

opleiding volgen. De opleiding werd ook 

aangeboden aan de leden van de federale politie 

die deel uitmaken van de lokale taskforces en aan 

de leden van de cellen radicalisering.  

 

De CoPPRa-opleiding (community policing 

preventing radicalisation and terrorism) wordt in de 

opleiding van de inspecteurs opgenomen om hen in 

staat te stellen signalen van radicalisering en 

extremisme te herkennen.  

 

De door corona geschrapte sessies werden na de 

pandemie opnieuw georganiseerd. Die opleiding zal 

aangepast worden en zal voortaan Strategie TER 

genoemd worden, een multidisciplinaire benadering 

van terrorisme en extremisme. Ze neemt drie dagen 

in beslag. Er worden ook aanvullende themadagen 
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On finalise les profils de fonction de la direction de 

l'OCAM en tenant compte de la législation modifiée; 

les profils seront peu différents des procédures 

précédentes. La sélection sera lancée pour la fin de 

l'année. En attendant, M. Gert Vercauteren est 

prolongé comme directeur ad interim jusqu'en avril 

2023, assisté des quatre chefs de département 

francophones et des deux néerlandophones; ils 

forment ensemble le comité exécutif. 

 

georganiseerd.  

 

We leggen de laatste hand aan de functieprofielen 

van de OCAD-directie en houden daarbij rekening 

met de gewijzigde wetgeving. De profielen zullen 

weinig verschillen van die uit de vorige procedures. 

De selectieprocedure wordt tegen eind dit jaar 

opgestart. In afwachting daarvan wordt de opdracht 

van de heer Gert Vercauteren als directeur 

ad interim verlengd tot april 2023. Hij wordt 

bijgestaan door de vier Franstalige en twee 

Nederlandstalige departementshoofden. Samen 

vormen zij het uitvoerend comité.  

 

L'incident est clos. 

 

Le président: La question n° 55029738C de 

M. Nabil Boukili est transformée en question écrite. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55029738C van de 

heer Nabil Boukili wordt omgezet in een schriftelijke 

vraag.  

 

15 Questions jointes de 

- Koen Metsu à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Les candidats aux écoles de 

police" (55029752C) 

- Tim Vandenput à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles et Renouveau 

démocrat.) sur "Le point sur le recrutement à la 

police" (55030355C) 

 

15 Samengevoegde vragen van 

- Koen Metsu aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De kandidaten voor de politiescholen" 

(55029752C) 

- Tim Vandenput aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De stand van zaken met betrekking tot de 

rekrutering bij de politie" (55030355C) 

 

15.01  Koen Metsu (N-VA): Jusqu'en 2020, la 

police recrutait plus de candidats néerlandophones 

que francophones, ce qui est logique a vu de la 

répartition linguistique du pays. Cependant, la 

situation a changé à partir de 2020. Les chiffres de 

recrutement généraux sont encore atteints, mais il y 

a beaucoup moins d'aspirants néerlandophones 

que francophones, ce qui pénalise les zones de 

police néerlandophones et les services 

néerlandophones de la police intégrée. 

 

Comment la ministre explique-t-elle la baisse 

drastique du nombre de lauréats aspirants 

inspecteurs, et ce principalement dans les écoles 

de police flamandes? Existe-t-il un lien avec la 

pénurie de personnel néerlandophone dans le 

service de recrutement de la police? Quelles 

mesures ont-elles déjà été prises pour pallier le 

manque de personnel dans ce service? Est-il 

possible de résorber le retard accumulé dans le 

recrutement? Pourquoi des actions n'ont-elles pas 

été entreprises plus tôt? 

 

15.01  Koen Metsu (N-VA): Tot 2020 werden meer 

Nederlandstalige dan Franstalige kandidaten 

gerekruteerd bij de politie, wat gelet op de 

taalverhoudingen logisch is. Vanaf 2020 is dat 

echter veranderd. De algemene rekruteringscijfers 

worden nog behaald, maar er zijn veel minder 

Nederlandstalige dan Franstalige aspiranten, wat 

nadelig is voor de Nederlandstalige politiezones en 

diensten van de geïntegreerde politie. 

 

 

Hoe verklaart de minister de drastische daling van 

het aantal geslaagde aspirant-inspecteurs in 

voornamelijk Vlaamse politiescholen? Is er een 

verband met het tekort aan Nederlandstalig 

personeel bij de rekruteringsdienst van de politie? 

Welke maatregelen zijn er al genomen om de 

onderbemanning bij de rekruteringsdienst tegen te 

gaan? Is het mogelijk om de opgebouwde 

achterstand in de rekrutering weg te werken? 

Waarom is er niet eerder actie ondernomen? 

 

15.02  Tim Vandenput (Open Vld): Le 

gouvernement a pour ambition d'embaucher 

1 600 agents de police par an. Combien de 

15.02  Tim Vandenput (Open Vld): De regering 

heeft de ambitie om 1.600 politiemensen per jaar 

aan te werven. Hoeveel kandidaten zijn er dit jaar 
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candidats ont-ils commencé la formation de base 

cette année? Parmi eux, combien ont déjà été 

engagés? Sommes-nous dans les délais pour 

atteindre l'objectif? Les formations ont-elles pu 

débuter dans toutes les écoles de police? Le projet 

de recrutement spécifique produit-il déjà des 

résultats au niveau de l'embauche de profils 

spécialisés? Comment la ministre évalue-t-elle la 

nouvelle procédure de sélection et de recrutement? 

 

gestart in de basisopleiding? Hoeveel werden er 

reeds aangeworven? Zitten we op schema om het 

afgesproken aantal te halen? Konden de 

opleidingen in alle politiescholen starten? Levert het 

project 'specifieke rekrutering' al resultaten op om 

gespecialiseerde profielen aan te werven? Hoe 

evalueert de minister de nieuwe selectie- en 

rekruteringsprocedure? 

 

15.03  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Étant donné les tensions sur le 

marché du travail, nous faisons face à un défi de 

taille pour recruter suffisamment d'inspecteurs de 

police. Le nombre d'aspirants inspecteurs 

sélectionnés en 2021 montre cependant que nos 

efforts paient sur ce point. 

 

Les lauréats de 2021 avaient déjà été recrutés en 

2020, puisque le recrutement précède la formation. 

Pour ce qui est de la sélection de candidats 

néerlandophones, nous avons constaté une hausse 

et non une chute, sauf à Anvers. En 2021, un total 

de 638 lauréats néerlandophones ont été invités à 

suivre la formation, contre 578 en 2018. 

 

 

J'ai pris différentes mesures pour remplir au 

maximum les classes des écoles de police. La 

nouvelle procédure de sélection et de recrutement 

permet aux candidats de démarrer plus rapidement, 

dans l'espoir d'ainsi garder leur intérêt. Bien sûr, 

nous devons encore évaluer le nouveau concept et 

remédier aux éventuelles maladies de jeunesse. 

Nous examinons également la possibilité de 

poursuivre la décentralisation de la sélection et du 

recrutement, afin d'atteindre un maximum de 

personnes le plus rapidement possible. 

 

15.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Gelet op de krappe arbeidsmarkt, staan we voor 

grote uitdagingen om voldoende politie-inspecteurs 

te rekruteren. Het aantal geselecteerde aspirant-

inspecteurs in 2021 toont echter aan dat onze 

inspanningen op dat vlak lonen. 

 

 

De geslaagde kandidaten in 2021 zijn reeds in 2020 

gerekruteerd, aangezien de opleiding na de 

rekrutering komt. Bij de selectie van 

Nederlandstalige kandidaten hebben we veeleer 

een stijging dan een terugval opgemerkt, behalve in 

Antwerpen. In 2021 werden in totaal 

638 Nederlandstalige laureaten uitgenodigd voor de 

opleiding, ten opzichte van 578 in 2018. 

 

Ik heb verschillende maatregelen genomen om de 

klassen van de politiescholen zo vol mogelijk te 

krijgen. Met de nieuwe selectie- en 

rekruteringsprocedure kunnen kandidaten sneller 

starten, zodat ze hun interesse hopelijk niet 

verliezen. Natuurlijk moeten we het nieuwe concept 

nog evalueren en eventuele kinderziektes 

verhelpen. We onderzoeken ook of we de selectie 

en rekrutering nog verder kunnen deconcentreren, 

zodat we zoveel mogelijk mensen snel kunnen 

bereiken. 

 

15.04  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Dix nouveaux collaborateurs ont été 

recrutés au sein du service Recrutement et 

Sélection depuis 2020. Le service a été 

temporairement renforcé pour assurer la transition 

entre l'ancienne et la nouvelle procédure de 

sélection. On a fait appel à des psychologues 

externes pour travailler encore plus vite. Nous 

faisons tout notre possible pour atteindre l'objectif 

de 1 600 inspecteurs supplémentaires par an. De 

plus, je m'efforce d'obtenir une répartition correcte 

par rôle linguistique. Sous certaines conditions, les 

zones locales peuvent prendre en charge elles-

mêmes le processus de sélection.  

 

Jusqu'à présent, 509 candidats néerlandophones et 

615 candidats francophones ont déjà été recrutés et 

invités à suivre une formation cette année. Toutes 

les formations prévues n'ont pas pu commencer 

15.04 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Sinds 2020 zijn er tien nieuwe medewerkers 

gerekruteerd bij de dienst Rekrutering en Selectie. 

De dienst werd tijdelijk versterkt om de overgang 

van de oude selectieprocedure naar de nieuwe te 

kunnen overbruggen. Externe psychologen werden 

ingeschakeld om nog sneller te kunnen werken. We 

doen er alles aan om de doelstelling van 

1.600 extra inspecteurs per jaar te behalen. Daarbij 

streef ik een correcte verdeling per taalrol na. 

Onder bepaalde voorwaarden kunnen de lokale 

zones het selectieproces zelf in handen nemen.  

 

 

 

Tot nu toe werden er dit jaar al 

509 Nederlandstalige en 615 Franstalige 

kandidaten gerekruteerd die werden uitgenodigd 

voor de opleiding. Niet alle geplande opleidingen 
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cette année en raison du nombre insuffisant de 

places disponibles. Cependant, il semble que nous 

atteindrons l'objectif cette année encore. En février 

et mars de cette année, une campagne a été 

menée sur les réseaux sociaux afin de toucher le 

plus grand nombre possible de personnes. En 

2022, 65 candidats EcoFin et 63 candidats ICT ont 

postulé.  

 

Désormais, l'ensemble de la police intégrée 

participe au recrutement des agents de police. Cela 

accélère la procédure et augmente le taux de 

réussite, malgré les problèmes informatiques, sur 

lesquels on travaille actuellement. L'objectif est 

d'atteindre la vitesse de croisière en 2023. Entre-

temps, nous supprimons les habituels problèmes de 

rodage du système. 

  

 

zijn dit jaar kunnen starten, omdat er onvoldoende 

plaatsen beschikbaar waren. Het ziet er wel naar uit 

dat we ook dit jaar de doelstelling zullen behalen. In 

februari en maart van dit jaar was er een campagne 

op sociale media om zoveel mogelijk mensen te 

kunnen bereiken. In 2022 hebben 65 kandidaten 

van EcoFin en 63 ICT-kandidaten gesolliciteerd.  

 

 

Voortaan neemt de volledige geïntegreerde politie 

deel aan de rekrutering van politieagenten. Dat 

versnelt de procedure en verhoogt de 

slaagpercentages, ondanks de 

informaticaproblemen, waaraan gewerkt wordt. Het 

is de bedoeling om in de loop van 2023 op 

kruissnelheid te komen. Ondertussen halen we de 

gebruikelijke kinderziektes uit het systeem. 

 

15.05  Koen Metsu (N-VA): J'entends la ministre 

évoquer non une baisse, mais une hausse en 

Flandre, excepté à Anvers. Ses services m'ont 

pourtant communiqué des chiffres qui montrent que 

le nombre d'étudiants ayant réussi est en baisse à 

Gand et à Genk, tout autant que sur le campus 

Vesta à Anvers. La mise sur pied d'une campagne 

de recrutement est-elle désormais prioritaire? Il 

semble en effet que les dossiers des candidats 

flamands restent bloqués au service de recrutement 

et de sélection. 

 

15.05  Koen Metsu (N-VA): Ik hoor de minister 

zeggen dat er in Vlaanderen geen daling, maar een 

stijging is, behalve in Antwerpen. Van haar diensten 

kreeg ik echter door dat in campus Vesta in 

Antwerpen het aantal geslaagden evengoed daalde 

als in Gent en in Genk. Is een campagne om 

kandidaten te werven nu wel prioritair? Vlaamse 

kandidaten zouden immers niet voorbij de dienst 

rekrutering en selectie raken.  

 

15.06  Tim Vandenput (Open Vld): Je suis heureux 

que nous puissions atteindre le chiffre de 1 600 

pour la deuxième fois de suite. Il est vraiment 

nécessaire de pouvoir compter sur une telle 

affluence. Le défi à relever est en effet immense 

dans le Brabant flamand. La nouvelle procédure de 

recrutement et de sélection doit en effet être 

évaluée. Les acteurs de terrains me font savoir qu'il 

s'écoule énormément de temps entre le moment de 

la sollicitation sur jobpol.be et le premier test. Ce 

délai doit être raccourci. Il y a quelques mois, 

l'application SaRA était rarement fonctionnelle. 

Espérons que ce problème ait pu être résolu. 

 

15.06  Tim Vandenput (Open Vld): Ik ben blij dat 

we die 1.600 voor de tweede maal op rij zullen 

halen. Dat is ook nodig. Zo is de uitdaging in 

Vlaams-Brabant erg groot. De nieuwe rekruterings- 

en selectieprocedure moet inderdaad worden 

geëvalueerd. Op het terrein zegt men mij dat er veel 

tijd verloopt tussen het moment van sollicitatie via 

jobpol.be en de eerste test. Dat moet korter. De 

applicatie SaRA functioneerde enkele maanden 

geleden meer niet dan wel. Hopelijk is dat nu 

opgelost.  

 

Le test médical, la dernière étape du processus de 

recrutement, se fait également souvent attendre. Ne 

serait-il pas préférable de confier ce test au 

médecin traitant de la personne concernée, après 

quoi un test médical supplémentaire serait réalisé 

par un médecin de la police lorsque l'intéressé peut 

entrer à l'école de police? De plus, il est regrettable 

qu'il ne soit pas possible de créer des écoles de 

police dans le Brabant flamand. 

 

De medische test als één van de laatste stappen in 

het recruteringsproces laat ook vaak op zich 

wachten. Is het niet beter om die test gewoon toe te 

vertrouwen aan de behandelende arts van de 

persoon in kwestie, waarna dan een bijkomende 

medische test wordt afgenomen door iemand van 

de politie eens de betrokkene kan starten aan de 

politieschool? Het is ook jammer dat er geen 

politiescholen kunnen worden opgericht in Vlaams-

Brabant.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 
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Le président: La question n° 55029809C de 

Mme Buyst est supprimée. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55029809C van 

mevrouw Buyst vervalt. 

 

16 Question de Kris Verduyckt à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles 

et Renouveau démocrat.) sur "PimEyes" 

(55029809C) 

 

16 Vraag van Kris Verduyckt aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"PimEyes" (55029809C) 

 

16.01  Kris Verduyckt (Vooruit): PimEyes est un 

site internet accessible au public qui dépasse de 

loin le niveau du reverse image search de Google. 

Ce site est terriblement précis et permet donc des 

applications désagréables. Les logiciels de 

reconnaissance faciale sont illégaux en Belgique. 

En Allemagne, l'institution compétente en matière 

de protection des données a ouvert une enquête 

relative à ce site internet. Est-il possible de retirer 

ce site du net? 

 

16.01  Kris Verduyckt (Vooruit): PimEyes is een 

publiek toegankelijke website die veel verder gaat 

dan de reverse image search van Google. De 

website is akelig accuraat, waardoor onaangename 

toepassingen via deze website mogelijk zijn. 

Gezichtsherkenningssoftware is illegaal in België. In 

Duitsland stelt de bevoegde instantie voor 

gegevensbescherming een onderzoek in naar deze 

website. Kan deze website offline worden gehaald? 

 

16.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Les possibilités offertes par les 

nouvelles technologies sont immenses, y compris 

en termes d'applications. Ces techniques doivent 

donc être très bien régulées et surveillées sur le 

plan du respect de la vie privée. Elles offrent des 

possibilités d'appui pour nos services de police. 

Cette utilisation n'est envisageable que sur la base 

d'un cadre légal clair qui doit être correctement 

appliqué. Les informations obtenues doivent être 

utilisées à bon escient et dans le respect de la 

proportionnalité et de la vie privée. 

 

Si le site PimEyes n'est pas illégal en soi, l'utilisation 

des données dans un but illégitime peut bel et bien 

être illégale. Le site est connu de la police fédérale, 

mais celle-ci n'y recourt pas et la direction 

compétente n'a reçu aucune demande visant à 

l'utiliser. Nous continuerons à surveiller cet aspect. 

 

16.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De mogelijkheden en toepassingen van de nieuwe 

technologieën zijn enorm. Ze moeten daarom in het 

kader van de privacy zeer goed gereguleerd en 

opgevolgd worden. Ze creëren mogelijkheden voor 

onze politiediensten ter ondersteuning van hun 

werking. Dit kan alleen op basis van een duidelijk 

wettelijk kader dat correct wordt toegepast. De 

verkregen informatie moet correct worden gebruikt 

met respect voor de proportionaliteit en de privacy.  

 

 

 

De website PimEyes is an sich niet illegaal, maar 

het gebruik van de gegevens met een onwettig doel 

kan dat wel zijn. De website is bekend bij de 

federale politie, maar er wordt geen gebruik van 

gemaakt en de bevoegde directie heeft geen 

aanvragen ontvangen voor het gebruik van deze 

website. We blijven dit opvolgen.  

 

16.03  Kris Verduyckt (Vooruit): Le mécanisme 

sous-jacent est interdit dans notre pays. Si cette 

évolution se poursuit, je prédis que bientôt, chacun 

disposera sur son téléphone d'une appli qui 

permettra de surveiller très facilement les allées et 

venues des uns et des autres. La ministre doit être 

ferme vis-à-vis des sites de ce genre. 

 

16.03  Kris Verduyckt (Vooruit): Het mechanisme 

dat erachter zit, is in ons land verboden. Als dit 

verdergaat, dan voorspel ik dat binnenkort iedereen 

een app op zijn telefoon heeft waarmee men heel 

vlot kan zien wie waar rondloopt op welk moment. 

De minister moet dergelijke sites zeer streng 

behandelen. 

 

L'incident est clos. 

 

Le président: Les questions nos 55029829C et 

55029865C de M. Cogolati sont supprimées. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: Vragen nrs. 55029829C en 

55029865C van de heer Cogolati vervallen. 

 

17 Question de Ortwin Depoortere à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles 

et Renouveau démocrat.) sur "Le phénomène 

criminel des vols de GSM commis avec violence 

par des bandes durant les festivals d'été" 

17 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het criminaliteitsfenomeen van gsm-diefstallen, 

met geweld, gepleegd in bende tijdens 
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(55029850C) 

 

zomerfestivals" (55029850C) 

 

17.01  Ortwin Depoortere (VB): Des jeunes se font 

voler leurs téléphones portables d'une façon 

violente lors de festivals. Même si le GSM peut être 

localisé par le biais de l'appli Find My, il semble que 

cette preuve soit insuffisante pour délivrer un 

mandat de perquisition. 

 

Le modus operandi de ce nouveau phénomène de 

criminalité est-il connu de la police? Est-il souvent 

appliqué? Les services de police s'échangent-ils 

des données à ce sujet? Les informations publiées 

dans la presse sont-elles correctes? La ministre va-

t-elle insister auprès de son collègue en charge de 

la Justice pour que cette forme de criminalité fasse 

l'objet de poursuites aussi énergiques que celles 

engagées dans le cas de délits de vitesse ou 

d'infractions liées à la pandémie? 

 

17.01  Ortwin Depoortere (VB): Jongeren wordt op 

festivals op gewelddadige wijze beroofd van hun 

gsm. Hoewel de locatie van de gsm kan worden 

gevonden via de Find-My-app, zou dat onvoldoende 

bewijs zijn voor een huiszoekingsbevel. 

 

 

Is de modus operandi van dit nieuwe 

criminaliteitsfenomeen bekend bij de politie? Komt 

dit vaak voor? Wordt hierover informatie gedeeld 

tussen de politiediensten? Klopt de informatie die in 

de pers is verschenen? Zal de minister er bij de 

minister van Justitie op aandringen om deze 

criminaliteitsvorm met dezelfde doortastendheid te 

laten vervolgens als die waarmee 

snelheidsovertredingen of coronaovertredingen 

worden vervolgd? 

 

17.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Ces faits sont traités en premier lieu 

par la police locale et seulement dans des cas 

exceptionnels par la police fédérale. Ces 

informations sont diffusées en interne ainsi que sur 

le plan national. L'été dernier, aucune déclaration 

relative à des vols avec violences liés à des 

festivals n'a été enregistrée dans la zone de police 

de Bruges. Je ne puis m'exprimer sur le contenu 

concret de dossiers spécifiques, mais tous les 

dossiers et tous les signalements doivent être 

traités avec le sérieux nécessaire. Je vous renvoie 

au ministre de la Justice pour toute information 

relative à d'éventuelles poursuites. 

 

17.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Deze feiten worden in de eerste plaats behandeld 

door de lokale politie en slechts in uitzonderlijke 

gevallen door de federale politie. De informatie 

wordt intern verdeeld en nationaal verspreid. Bij de 

politiezone Brugge werden geen aangiftes gedaan 

van diefstallen met geweld gerelateerd aan festivals 

voorbije zomer. Ik kan mij niet uitspreken over de 

concrete inhoud van specifieke dossiers, maar elk 

dossier en elke melding moeten met de nodige 

ernst worden behandeld. Voor informatie over 

eventuele vervolgingen verwijs ik door naar de 

minister van Justitie. 

 

17.03  Ortwin Depoortere (VB): Il ne s'agit pas 

d'un fait isolé. Plusieurs personnes ont été victimes 

de ces vols. Le phénomène dépasse les 

compétences de la police locale puisque les pistes 

mènent presque toujours à Molenbeek et à 

Anderlecht. Je demanderai au ministre de la Justice 

s'il est possible d'améliorer le suivi par les parquets. 

 

17.03  Ortwin Depoortere (VB): Dit is geen 

alleenstaand feit. Er zijn meerdere slachtoffers. In 

bijna alle gevallen gaat het in de richting van 

Molenbeek en Anderlecht, waardoor dit de 

bevoegdheden van de lokale politie overschrijdt. Ik 

zal de minister van Justitie vragen of de opvolging 

door de parketten beter kan. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

18 Question de Khalil Aouasti à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles 

et Renouveau démocrat.) sur "Le niveau de 

menace" (55029926C) 

 

18 Vraag van Khalil Aouasti aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"Het dreigingsniveau" (55029926C) 

 

18.01 Khalil Aouasti (PS): Le 26 août, une 

camionnette a percuté plusieurs personnes sur une 

terrasse du centre-ville de Bruxelles avant de 

prendre la fuite. Heureusement, aucune victime à 

déplorer sauf six personnes légèrement blessées et 

d'autres en état de choc. Rapidement identifié, un 

suspect a été arrêté au nord d'Anvers en fin de 

journée et mis en examen pour tentative de 

18.01  Khalil Aouasti (PS): Op 26 augustus reed 

een bestelwagen in op een terras in het centrum 

van Brussel. Gelukkig vielen er geen slachtoffers, 

maar zes mensen moesten wegspringen en raakten 

lichtgewond. Een aantal anderen waren in shock. 

De bestuurder is na de aanrijding gevlucht, maar 

kon snel geïdentificeerd worden en werd later op 

dag opgepakt in het noorden van Antwerpen en in 
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meurtre. Envisagée par les enquêteurs mais 

rapidement écartée, la piste terroriste avait fait 

relever le niveau d'alerte terroriste à 3 à Bruxelles, 

avant d'être être revu à la baisse. 

 

 

Suivant quelle procédure le niveau de la menace a-

t-il été relevé? Qu'est-ce qui a conduit à cette 

décision de limitation de l'alerte à Bruxelles alors 

que le suspect a été retrouvé à Anvers? Comment 

s'organisent les contacts avec les zones 

concernées afin de prendre les mesures adéquates 

pour gérer l'éventualité d'une menace et faire face 

tant à l'urgence qu'au principe de précaution? 

 

verdenking gesteld wegens poging tot moord. Even 

dachten de speurders aan een terreurdaad, maar 

dat denkspoor werd snel weer verlaten. Niettemin 

werd het dreigingsniveau in Brussel kort 

opgeschaald tot niveau 3, en nadien weer verlaagd.  

 

Volgens welke procedure werd het dreigingsniveau 

verhoogd? Wat was de aanleiding van de beslissing 

om het alarmniveau in Brussel te verhogen, terwijl 

de verdachte in Antwerpen opgepakt werd? Hoe 

verlopen de contacten met de betrokken 

politiezones teneinde de gepaste maatregelen te 

nemen om een eventuele dreiging te beheersen en 

zowel gepast te reageren op een urgentie als het 

voorzorgsprincipe te respecteren? 

 

18.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Le niveau de menace lié au terrorisme et à 

l'extrémisme est déterminé de manière autonome 

par l'OCAM. Ici, les premiers éléments indiquaient 

que l'incident pouvait être de nature terroriste et que 

l'auteur s'était enfui. Une enquête plus approfondie 

a rapidement montré que la piste terroriste pouvait 

être abandonnée et le niveau de menace a pu être 

réduit.  

 

Les contacts avec les zones concernées et les 

mesures sont coordonnées par le Centre de crise 

en concertation avec tous les services impliqués. 

Une réunion de coordination est organisée avec 

ceux-ci et la zone de police locale compétente et la 

police fédérale, ce qui a eu lieu l'après-midi de 

l'incident. Les éventuelles mesures à prendre en 

fonction de l'évaluation de la menace peuvent y être 

décidées en concertation avec les services 

partenaires. Heureusement, le niveau de menace a 

pu être rapidement réduit. 

 

18.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): Het 

OCAD bepaalt autonoom het dreigingsniveau in de 

context van terrorisme en extremisme. In dit geval 

wezen de eerste indiciën erop dat dit incident een 

terreurdaad zou kunnen zijn en dat de dader op de 

vlucht geslagen was. Uit een grondiger onderzoek 

is dan al snel gebleken dat de piste van een 

terreurdaad verlaten kon worden. Daarop kon het 

dreigingsniveau weer verlaagd worden. 

 

De contacten met de betrokken politiezones en de 

maatregelen worden gecoördineerd door het 

Crisiscentrum, in overleg met alle betrokken 

diensten. Met die stakeholders en met de bevoegde 

politiezone en de federale politie wordt er een 

coördinatievergadering georganiseerd; die vond 

plaats in de namiddag na het incident. Op die 

vergadering kan er beslist worden over de 

maatregelen die eventueel genomen moeten 

worden afhankelijk van de evaluatie van de 

dreiging, in samenspraak met de partnerdiensten. 

Gelukkig kon het dreigingsniveau snel weer 

verlaagd worden.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

Le président: La question n° 55029949C de 

M. Patrick Prévot est transformée en question 

écrite. Les questions nos 55029957C et 55030185C 

de M. Boukili, nos 55030215C et 55029960C de 

M. Thiébaut, nos 55030334C et 55030333C de 

Mme Ingels, n° 55030034C de Mme Hugon, 

n° 55030076C de M. Depoortere, nos 55030107C, 

55030108C et 55030109C de Mme Chanson, 

n° 55030206C de Mme Bonaventure, 

n° 55030288C de Mme Platteau, n° 55030345C de 

M. Moyaers et n° 55030357C de M. Demon sont 

reportées. 

 

 

Les questions nos 550029949C et 55030043C de 

M. Depoortere sont transformées en questions 

Le président: Vraag nr. 55029949C van de 

heer Patrick Prévot wordt omgezet in een 

schriftelijke vraag. De vragen nrs. 55029957C en 

55030185C van de heer Boukili, nrs. 55030215C en 

55029960C van de heer Thiébaut, nrs. 55030334C 

en 55030333C van mevrouw Ingels, nr. 55030034C 

van mevrouw Hugon, nr. 55030076C van de 

heer Depoortere, nrs. 55030107C, 55030108C en 

55030109C van mevrouw Chanson, nr. 55030206C 

van mevrouw Bonaventure, nr. 55030288C van 

mevrouw Platteau, nr. 55030345C van de 

heer Moyaers en nr. 55030357C van de 

heer Demon worden uitgesteld. 

 

Vragen nrs. 550029949C en 55030043C van de 

heer Depoortere worden omgezet in een 
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écrites.  

 

schriftelijke vraag.  

 

19 Question de Philippe Pivin à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles 

et Renouveau démocrat.) sur "L'abandon 

volontaire d’armes à feu et la gestion du 

stockage" (55030293C) 

 

19 Vraag van Philippe Pivin aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democrat. Vernieuwing) over 

"De vrijwillige afstand van vuurwapens en de 

bewaring van vrijwillig afgestane vuurwapens" 

(55030293C) 

 

19.01  Philippe Pivin (MR): Lorsqu'une arme était 

abandonnée volontairement à la police, celle-ci la 

déposait au greffe correctionnel, qui transmettant 

au banc d'armes à feu de Liège, lequel procédait à 

la destruction. Or, depuis peu, les greffes de 

Bruxelles refusent de prendre ces armes, sauf si 

elles sont impliquées dans des faits judiciaires. Les 

polices locales se sont adressées à la police 

fédérale qui a fait détruire les armes aux hauts 

fourneaux de Gand.  

 

 

 

 

Le directeur du banc de tir de Liège s'est opposé à 

cette façon de faire. Dès lors, une arme 

abandonnée est stockée dans les commissariats, 

qui tirent la sonnette d'alarme.  

 

 

Êtes-vous au courant de ces difficultés? Quelles 

sont les mesures prises pour éviter ce stockage 

dangereux?  

 

19.01  Philippe Pivin (MR): Wanneer er vrijwillig 

afstand gedaan werd van een vuurwapen en dat 

wapen afgegeven werd aan de politie, deponeerde 

de politie het wapen bij de griffie van de 

correctionele rechtbank. Die bezorgde het wapen 

aan de proefbank voor vuurwapens te Luik, die het 

wapen dan vernietigde. Sinds kort weigeren de 

griffies van de Brusselse rechtbanken echter de 

vuurwapens aan te nemen, behalve wanneer ze 

gebruikt werden bij het plegen gerechtelijke feiten. 

De lokale politie wendde zich dan maar tot de 

federale politie, die de wapens liet vernietigen in de 

hoogovens in Gent. 

 

De directeur van de proefbank voor vuurwapens te 

Luik heeft geprotesteerd tegen die werkwijze. 

Sindsdien wordt een afgestaan vuurwapen bewaard 

in de politiebureaus, maar die trekken aan de 

alarmbel.  

 

Bent u op de hoogte van die moeilijkheden? Welke 

maatregelen worden er genomen om deze 

bewaring in gevaarlijke omstandigheden te 

vermijden? 

 

19.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

L'abandon volontaire d'armes à feu est une 

question complexe qui doit en effet transiter par une 

zone de police afin d'obtenir une attestation de 

contrôle. Les armes doivent ensuite être prises en 

charge par un greffe qui en assume la gestion et les 

conséquences financières. Aujourd'hui, différentes 

zones de police assument le stockage de ces 

armes, alors qu'elles ne sont pas équipées pour ce 

faire. D'autre part, la destruction d'armes civiles par 

la police fédérale n'est pas prévue légalement. 

 

 

Concernant le nombre d'armes à feu collectées par 

les zones de police, je ne dispose pas de chiffres. 

Dès lors, sans modification de la législation actuelle, 

cette gestion du stockage revient au greffe et la 

destruction au banc d'épreuves de Liège.  

 

 

Concernant les dispositions s'appliquant au greffe 

et leur refus de conserver ces armes, je vous 

renvoie vers le ministre de la Justice, qui a les 

greffes dans sa compétence.  

19.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): De 

vrijwillige afstand van vuurwapens is een complexe 

aangelegenheid. Het wapen moet inderdaad 

afgestaan worden bij een politiezone, zodat er een 

controleattest kan worden uitgereikt. Vervolgens 

moet het wapen overgedragen worden aan een 

griffie, die instaat voor het beheer en de financiële 

gevolgen. Momenteel worden die wapens bewaard 

door verschillende politiezones, hoewel ze daartoe 

niet toegerust zijn. De wet voorziet niet in de 

vernietiging van burgerlijke wapens door de 

federale politie. 

 

Ik beschik niet over cijfers met betrekking tot het 

aantal door de politiezones ingezamelde 

vuurwapens. Als de huidige wetgeving niet 

gewijzigd wordt, is het aan de griffie om de 

bewaring te beheren en aan de proefbank voor 

vuurwapens te Luik om het wapen te vernietigen. 

 

Wat de bepalingen in verband met de griffies en 

hun weigering om de wapens te bewaren betreft, 

verwijs ik u naar de minister van Justitie, die 

bevoegd is voor de griffies. 
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19.03  Philippe Pivin (MR): Vous ne pouvez donc 

pas prendre de mesure particulière. Si j'ai bien 

compris, l'initiative revient au ministre de la Justice.  

 

 

Confirmez-vous l'existence du problème à ce 

stade? 

 

19.03  Philippe Pivin (MR): U kunt dus geen 

bijzondere maatregelen nemen. Als ik het goed 

begrepen heb, komt het initiatief de minister van 

Justitie toe.  

 

Bevestigt u dat er in dit stadium een probleem is? 

 

19.04  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Oui. 

 

19.04 Minister Annelies Verlinden (Frans): Ja. 

 

L'incident est clos. 

 

Le président: La question n° 55030336C de 

Mme Ingels et les questions nos 55030352C et 

55030354C de M. Vandenput sont reportées. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55030336C van 

mevrouw Ingels en de vragen nrs. 55030352C en 

55030354C van de heer Vandenput worden 

uitgesteld. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

17 h 46. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 17.46 uur. 

 

 


